

အနှစ်ရှိသောတရားကိုလည်း အနှစ်ရှိသောတရားဟူ၍၊
အနှစ်မရှိသောတရားကိုလည်း အနှစ်မရှိသောတရားဟူ၍
သိကြကုန်သောကြောင့် ထိုသူတို့သည် မှန်ကန်သော
ကြံစည်မှုလျှင် အာရုံရှိကုန်ရကား အနှစ်ရှိသောတရားကို
ရနိုင်ကြကုန်၏။ ယမကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂)

(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအားရည်စူး၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့်ဇနီး ကုသိုလ်ပြုအမှုပေးဝေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉

(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးလှူသွားကြသည့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ကုသိုလ်ပြု အမှုပေးဝေခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီရုံး ဗဟိုအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု မဟာဝိသုတာရာမ ဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် အမှုပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်တို့သည် ခန်းမအတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး ဆွမ်း၊ သစ်သီး၊ ပန်း၊ ရေချမ်းနှင့် ဆီမီးကပ်လှူပူဇော်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု မဟာဝိသုတာရာမ ဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြပြီး ဆရာတော်ကြီးများ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်တော်မူသည့် မေတ္တသုတ် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်တို့သည် ဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရထံမှ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင် ဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရထံ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ် (သတင်းစဉ်)



အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး
ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအား အောက်မေ့ဖွယ်ရာ
ဘာသာပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲကျင်းပ

စာမျက်နှာ-၆

အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားမှသည်
တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့်
မြန်မာပြည်ငြိမ်းချမ်းစေချင်

စာမျက်နှာ-၈

၇၂မနီနိုင်ငံ PROBAT ကုမ္ပဏီမှ ခေတ်မီ ကော်ဖီစက်ကြီးများဖြင့် ထုတ်လုပ်သည့် အဆင့်မြင့် အာရေဗီးကာ ကော်ဖီမှုန့်ဝစ်စ်စ်

STARMART nine mile showroom - ဖုန်း - ၀၉-၃၀၉၉၀၃၃၁၊ ၃၀၉၉၀၃၃၂၊ ၃၀၉၉၀၃၃၃
www.starmartninemileshowroom.com

PYIN OO LWIN
NAN MYAING PURE COFFEE
(PURE ARABICA COFFEE)

မျက်မှောက်ကမ္ဘာ လူသားအားလုံး ကျင့်သုံးအပ်သည့်တရား

ယခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် အာဇာနည်နေ့သည် ဝါဆိုလပြည့်နေ့နှင့်လည်း တိုက်ဆိုင်သည်။ ဝါဆိုလပြည့်နေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့ အထွတ်အမြတ် ထားရာ နေ့တစ်နေ့ဖြစ်သည့်အလျောက် ဝါဆိုလပြည့် ဗုဒ္ဓနေ့ဟုလည်း အမှတ်သညာပြုကြသည်။ ဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် ဂေါတမဗုဒ္ဓဘုရားအလောင်း တော်ပဋိသန္ဓေတည်ခဲ့သည်။ ဘုရားအလောင်းတော် သိဒ္ဓတ္ထမင်းသား တောထွက်တော်မူခဲ့သည်။ ဓမ္မစကြာတရားဦးကို ပဉ္စဝဂ္ဂီတို့အားဟောကြား တော်မူခဲ့သည်။ ပုဒေါ့ လောကေသမုပ္ပန္နော ဟံတာယသဗ္ဗပါဏိနံ-ဟူသော ပါဠိတော်နှင့်အညီ ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်သည် အလုံးစုံသောဝေနေယျသတ္တဝါ တို့၏အကျိုးစီးပွားအလို့ငှာ ဤလောက၌ ပွင့်တော်မူရခြင်း ဖြစ်သည်။

အာဇာနည်နေ့သည် မြန်မာ့သမိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့ သူ့ကျွန်ဘဝမှ လွတ်မြောက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းစဉ် မသမာသူလူတစ်စု၏ အကြမ်းဖက်မှုကြောင့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးများ အသက်စွန့်ခဲ့ရ သည့်ဖြစ်ရပ်ဆိုးကြီးကြောင့် ပေါ်ပေါက်ခဲ့ရသောနေ့တစ်နေ့ ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဖြစ်ရပ်ဆိုးကြီးပေါ်ပေါက်ခဲ့ရသည့် အကြောင်းရင်းကို နိုင်ငံရေး ရှုထောင့်မှမကြည့်ဘဲ သစ္စာတရားရှုထောင့်မှ ကြည့်မြင်မည်ဆိုလျှင် လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟတည်းဟူသော စိတ်ဆိုး၊ စိတ်ယုတ်တို့ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိမြင်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကမ္ဘာတစ်ဝှင်ကိုကြည့်မည်ဆိုလျှင်လည်း ပစ်ခတ်မှု၊ တိုက်ခိုက်မှု၊ သတ်ဖြတ်မှု၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုတို့ဖြင့် တုန်ယင်လှုပ်ခါနေသည့် မြင်ကွင်း များကိုတွေ့မြင်ကြရမည်။ လောလောလတ်လတ်မှာပင် ဂျာမနီနိုင်ငံ၌ ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်လူငယ်တစ်ယောက်က ရထားတစ်စင်းပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသူများကို စား၊ ပုဆိန်တို့ဖြင့် ထိုးခုတ်တိုက်ခိုက်သည့်သတင်း၊ ပြင်သစ်နိုင်ငံ နီးစ်မြို့တွင် အမျိုးသားနေ့ကျင်းပစဉ် လူအုပ်အတွင်း ကုန်တင်ကားဖြင့် လိုက်တိုက်သတ်ဖြတ်သဖြင့်လူ ၈၄ ဦးသေဆုံးခဲ့ရသည့် သတင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် လူဖြူရဲများ ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခံရသည့် သတင်း စသည်ဖြင့်...

သဗ္ဗော လောကော အန္တိဘူတော-လောကအလုံးသည် ကန်းနေ၏။ သဗ္ဗော လောကော ပကမ္မိတော-လောကအလုံးသည် တုန်လှုပ် ချောက်ချားနေ၏။

သဗ္ဗော လောကော ပဇ္ဇလိတော-လောကအလုံးသည် မီးဟုန်းဟုန်း တောက်လောင်နေ၏ ဟူ၍ မြတ်ဗုဒ္ဓက ဟောတော်မူခဲ့သည်။

သူကစတင်သတ်ဖြတ်သဖြင့် ကိုယ်က တုံ့ပြန်သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ သူက စတင်အကြမ်းဖက်သဖြင့် ကိုယ်ကပြန်၍ အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ သူက ညှဉ်းပန်း နှိပ်စက်သဖြင့် ကိုယ်ကတန်ပြန်ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းတို့ဖြင့် အဆိုးသံသရာ တို့ အထပ်ထပ်လည်စေခဲ့၊ လည်နေမြဲဖြစ်သောကမ္ဘာကို မိမိတို့ မျက်မှောက်ပြုနေကြရသည်။ အမှန်တရားကိုမမြင်နိုင်ဘဲ ကန်းနေကြရ သည်။ ရန်ပြုခြင်း၊ တိုက်ခိုက်ခြင်းတို့ဖြင့် တုန်လှုပ်ချောက်ချားနေကြရ သည်။ ငြိမ်းချမ်းမှုမရနိုင်ဘဲ မီးဟုန်းဟုန်းတောက်လောင်ကျွမ်းနေကြရ သည်။ အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်းတို့ကို မလွှတ် တမ်းဆုပ်ကိုင်ထားကာ မျိုးဆက်တစ်ဆက်ပြီးတစ်ဆက် လက်ဆင့် ကမ်းစေခြင်းဖြင့် ငြိမ်းအေးချမ်းသာခြင်းနှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သော ပျက်စီးခြင်းဖြင့်သာ အဆိုးသတ်ရမည်ဖြစ်သည်။

ရန်ငြိုးမှန်သမျှကို တုံ့ပြန်ခြင်းဖြင့် ဖြေပျောက်၍မရနိုင်၊ ရန်ငြိုး မှန်သမျှကို မေတ္တာခန္ဓိခွင့်လွှတ်ခြင်းတို့ဖြင့်သာ ဖြေပျောက်နိုင်ရာ၏။ ဆူပူသောင်းကျန်းခြင်းကိုမေတ္တာဖြင့်ငြိမ်းချုပ်စေရာ၏။ ဒေါသကို မေတ္တာ ဖြင့်ငြိမ်းချုပ်စေရာ၏။ ကြမ်းတမ်းခြင်းကို ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့ခြင်းဖြင့် ပြောင်းလဲစေရာ၏။ ဆူပူကြမ်းတမ်းခြင်းကိုအကြမ်းဖက်ခြင်းဖြင့် မငြိမ်း ချမ်းစေနိုင်။ ဆူပူခြင်း၊ ကြမ်းတမ်းခြင်း၊ ရက်စက်ခြင်း၊ ဖျက်ဆီးခြင်းတို့ကို မေတ္တာ-ခန္ဓိ-အဟိံသာ-သစ္စာတရားတို့ဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစေရာ၏။

ဤသည်မှာ မိမိတို့မျက်မှောက် ကမ္ဘာတွင် ရင်ဆိုင်နေကြရသော အမျက်ဒေါသ ရန်မီးများကို ငြိမ်းစေမည့် ကမ္ဘာဦးတရားပင်ဖြစ်သည့် အလျောက် လူသားအားလုံးတို့ ကျင့်သုံးအပ်သော ဓမ္မတရားလည်း ဖြစ်ပါ သည်။ “ဓမ္မ” ထွန်းကားအားကောင်းသည်နှင့်အမျှ “အဓမ္မ” ဟူသည့် ပါးလျှချုပ်ငြိမ်းမည်သာ ဖြစ်သည်ဟူ၍ မျှဝေအပ်ပါကြောင်း။ ။



ညောင်ဦး၌ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပ

ညောင်ဦး ဇူလိုင် ၁၉ ညောင်ဦးတွင် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၉ရက် နံနက် ၈နာရီက ညောင်ဦးမြို့အာဇာနည်ကျောက်တိုင်ကွင်းအတွင်း၌ ကျင်းပခဲ့ရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရဟိတလူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာဆရာမများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ ပြည်သူများ တက်ရောက်၍ အလေးပြုခြင်းနှင့် လွှမ်းမိုးပေးခဲ့ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြ သည်။

ထိုနောက် နံနက် ၁၀နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် တက်ရောက်လာကြသူများက နိုင်ငံတော် အလံကို အလေးပြုခြင်း၊ ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အလေးပြုခြင်းနှင့် အောက်မေ့သတိရသည့်အနေဖြင့် နှစ်မိနစ်ငြိမ်သက်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ ခရိုင်/မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဝါဆိုသင်္ကန်း၊ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို ညောင်ဦးမြို့ အနော်ရထာခန်းမ၌ ကျင်းပ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရဲသူရအောင်(ညောင်ဦး)



ရမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း မူဆယ်မြို့ တွင် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရဟန်းသံဃာ တော်များအား ဝါဆိုသင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ၊ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက်က မူဆယ်မြို့ မဟာဝန်တိုက် (မြောက်ကျောင်း)၌ ကျင်းပစဉ်။ အယ်လ်စိုး(ပြန်/ဆက်)

ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ အထက(၁)ကျောင်းလမ်းကြားက အမှိုက်ပုံ ရှင်းလင်းပေးစေလို

ကချင်ပြည်နယ် ရွှေကူမြို့၏ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် ကျန်းမာရေးညီညွတ် သောပတ်ဝန်းကျင်ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာမှု စဉ်ဆက် မပြတ် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသော်လည်း ရွှေကူမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက် တန်းကျောင်းလမ်းကြားမှ အမှိုက်ပုံကို ယနေ့အထိ သိမ်းဆည်းခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါအမှိုက်ပုံမှ အနံ့ဆိုးကိုရှူရှိုက်၍ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းသွားလာနေကြရသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ပြည်သူများက ကျောင်းလမ်းကြားမှ ယင်းအမှိုက်ပုံကို အမြန်ဆုံးဖယ်ရှားပေးရန်နှင့် စည်ပင်အမှိုက်ပုံများချထားပေးရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ လဘန်အောင်(ကချင်မြေ)



ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၁၉-၇-၂၀၁၆				ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)				နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပပိုဘတ်)
ရန်ကုန်	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၃၃၅၀၀
ရန်ကုန်	၁၅	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၈၄၅၀၀
မန္တလေး	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၃၃၅၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်				
ဒီဇယ်	၅၅၀ / ၅၇၀		ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၅၄၀ / ၅၇၀		ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၆၅၀ / ၇၆၀		ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၈၀ / ၆၀၀		ကျပ်	
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ		၁၁၇၇.၀	
ဥရောပ	တစ်ယူရို		၁၃၀၁.၄	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ		၈၇၃.၈၆	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်		၃၃.၆၆၇	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး		၁၇.၅၃၂	
တရုတ်	တစ်ယွမ်		၁၇၅.၉၇	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်		၂၉၅.၇၃	

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၇ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၁၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ ဇိမ် ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၁၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၆။

* ရှေ့မှ

ယင်းနောက် ဒုတိယ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများက ဆရာတော် သံဃာတော်များထံ လှူဖွယ် ဝတ္ထုပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက နိုင်ငံတော် ဩဝါဒါစရိယ ဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော်ထံမှ သံဝေဂ ကထာတရား နာယူကြပြီး အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူးကာ ရေစက်သွန်းချအမှုပေးဝေကြကာ ဆရာ တော် သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်နှင့် ဧည့်ပရိသတ်များ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မာ ရဋ္ဌဂုရု မဟာဝိသုတာရာမ ဈေးကုန်း ကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယကဆရာ တော် ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြစဉ် (သတင်းစဉ်)



အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမ၌ ဆွမ်းဆက်ကပ်

(၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနား ပျဉ်းမနားမြို့၌ကျင်းပ



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉ (၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနား မြို့ ကန်တော်မင်္ဂလာ(ရမ်းကန်)အနီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်တုရှေ့ဥပစာတွင် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွှမ်းမိုးသောပန်းခွေများချကာ အလေးပြုကြ သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ (သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည် နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျဆုံးလေပြီး သော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ အား ရည်စူး၍ ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည် နေ့အခမ်းအနားကျင်းပရေး ပဟို ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသူရဦးအောင်ကိုနှင့် ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီးများ၊ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည် နေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပရေးပဟို ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရား သူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနမှူးများ၊ ယင်းတို့၏ ဇနီးများ၊ ရန်ကုန်မြို့အခြေစိုက် နိုင်ငံရေး ပါတီများနှင့် အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့

အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက် ရောက်ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန်လျင်မင်းကျောင်းဆရာတော် အဂ္ဂ မဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တဓမ္မိမာ ဘိဝံသထံမှ ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ ခံယူ ဆောက်တည်ကြကာ ဆရာတော်၊ သံဃာ တော်များ ချီးမြှင့်သည့် မေတ္တသုတ် ပရိတ်တရားတော်ကို နာယူကြသည်။ ထို့နောက် (၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပရေး

ပဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား သင်္ကန်းအစရှိ သော လှူဖွယ်ဝတ္ထုများကို ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြပြီး နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန်လျင်မင်းကျောင်း ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာတရားနှင့် ရေစက်ချတရား နာယူကြကာ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး များအား အမျှပေးဝေကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

အာဇာနည်နေ့တွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ ဓမ္မရောင်ခြည်ဓမ္မဒါန ဇောင်ဒေး ရှင်းမှ ဓမ္မရောင်ခြည် ပရဟိတလူငယ်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် စေတနာသွေးလှူရှင် ၅၄၇ ဦး၊ ရန်ကုန်မြို့ လမ်းမတော်မြို့နယ် လမ်းမတော်လမ်း အမှတ် ၇၃/၇၉ (၁၁) ရေရှိ E.M.A ပုညကုသလဗဟုတရ အသင်းဝင်များနှင့် စေတနာသွေးလှူရှင် ၂၇၀ စုစုပေါင်း သွေးလှူရှင် ၈၁၇ ဦးတို့သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲထိ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အမျိုးသားသွေးဌာန၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း ကြသည်။

အဆိုပါ သွေးလှူဒါန်းကြရာတွင် အမျိုးသားသွေးဌာနမှ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများက သွေးလှူရှင်များအား သွေးပေါင်ချိန်ခြင်း၊ သွေးလှူဒါန်းနိုင်မှု ရှိ မရှိ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းတို့ကို နားရက်မယူ စနစ်တကျဆောင်ရွက်ပြီး သွေးများလက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုချစ်

(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

သဲကုန်း ဇူလိုင် ၁၉။ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို သဲကုန်းမြို့နယ် ပုတီးကုန်းမြို့ပိတောက်လမ်းရှိ အာဇာနည်ကျောက်တိုင်ရှေ့၌ ဇူလိုင် ၁၉ ရက်နံနက် ၉ နာရီခွဲက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးလွင်မင်းနှင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူးများနှင့် ပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို လွှမ်းမိုးသောပန်းခွေချ အလေးပြုခြင်း၊ နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် နှစ်မိနစ် ခေတ္တငြိမ်သက်၍ ဂုဏ်ပြု ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ကျောစုံမှ

ယင်းအချိန်တွင် ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကို ဝမ်းနည်းခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တိုင်ဝက်သို့ လျှော့ချလှင့်ထူကာ ဂုဏ်ပြု တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သေနတ်မြောက် အလေးပြုခြင်း၊ စစ်ခရာအဖွဲ့က ကျဆုံး ရဲဘော် အလေးပြု ခရာမူတ်ခြင်းအခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ နှစ်မိနစ် ငြိမ်သက်စွာဖြင့် မေတ္တာပို့သ အမျှပေးဝေခြင်းများ ပြုလုပ်ကြ သည်။

ဆက်လက်၍ ဝိုင်းချုပ် အောင်ဆန်း၏ သားဖြစ်သူ ဦးအောင်ဆန်းဦးကိုယ်စား ဦးလှဖေ၊ သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အပါအဝင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး များ၏ မိသားစုဝင်များက အထိမ်းအမှတ် ဂူဝိမာန်၌ လွမ်းသူ့ပန်းခွေနှင့် ပန်းခြင်း များချ အလေးပြုကြပြီး လက်အုပ်ချိမိုး ရှိခိုးကန်တော့၍ မေတ္တာပို့သ အမျှ ပေးဝေကြသည်။

ယင်းနောက် (၆၉)နှစ်မြောက်

အာဇာနည်နေ့ကျင်းပရေးပဟိုက်ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ် များက ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏

ဂူဝိမာန်၌ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချအလေးပြု ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်း ဟောင်းအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံဂီတ အစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံသဘာဝပညာရှင် များအစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံပန်းချီ

ပန်းပုအစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံစာပေ ထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူများအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း၊ မြန်မာ စာမျက်နှာ ၅ သို့



ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း၏သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် လွမ်းသူ့ပန်းခြင်းချကာ ကန်တော့စဉ် (သတင်းစဉ်)



ဦးဘဝင်း ဂူဝိမာန်၌ ဦးဘဝင်း၏ မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချရန် လာရောက်စဉ် (သတင်းစဉ်)



ဒီးဒုတ်ဦးဘချို ဂူဝိမာန်၌ ဒီးဒုတ်ဦးဘချို၏ မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချရန် လာရောက်စဉ် (သတင်းစဉ်)



မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စစ်စံထွန်း ဂူဝိမာန်၌ မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စစ်စံထွန်း၏မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ၍ ကန်တော့စဉ် (သတင်းစဉ်)



သခင်မြ ဂူဝိမာန်၌ သခင်မြ ၏မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ ရါရဝပြုစဉ် (သတင်းစဉ်)

စာမျက်နှာ ၄၄

နိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေး အသင်းတို့အပါအဝင် လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များက ဝိုင်းရံပုံ အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူပိမာန်၌

လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ အလေးပြုကြသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများ၊ ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်း များမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီ တာဝန်ခံများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ က ဝိုင်းရံပုံအောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူပိမာန်၌ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချအလေးပြု

ကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်သူ့လူထုများက ဝိုင်းရံပုံအောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ကျေးဇူးတရားကို အောက်မေ့သတိရခြင်းအထိမ်းအမှတ် အဖြစ် အာဇာနည်ပိမာန်သို့ လာရောက် ဂါရဝပြုကြသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပရာ

အာဇာနည်ပိမာန်ကို နိုင်ငံတော် အစိုးရသစ်က ယခင်နှစ်များနှင့်မတူဘဲ အာဇာနည်ပိမာန် အပေါ်ထောင့်ရှိ ကြယ်ဖြူကြီးနေရာတွင် မူလကြယ်ပုံ သဏ္ဍာန်အပေါက်ဖောက်၍ ကြွေလွင့် သွားသောကြယ်သည် ပန်းခြံအတွင်း ကျရောက်နေသည့် ပုံဖော်မှုနှင့် ဝိုင်းရံပုံ အောင်ဆန်းအပါအဝင် အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးကိုးဦး၏ ဂူပိမာန်များ

အပေါ်တွင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး များ၏ ကိုယ်ရေးရာဇဝင်များအား ကြေးပြားပေါ်၌ ကမ္ဘာ့ရေးထိုးထားမှု အပါအဝင် အကြီးစားပြုပြင်မွမ်းမံမှုများကို ဆောင်ရွက်ထားသည်။ ထို့အပြင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၆၉)နှစ် မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပရာ အာဇာနည်ပိမာန်ပန်းခြံအဝင် လမ်းနှင့် အများပြည်သူအဝင်လမ်း

တို့တွင် ဝိုင်းရံပုံအောင်ဆန်း၏ အဆို အမိန့်နှင့်မိန့်ခွန်းများ၊ မြန်မာ့လွတ်လပ် ရေးအတွက် သက်စွန့်ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်ခဲ့ကြသည့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် ကြီးများ၏ Graphic ပုံရိပ်များကိုလည်း အများပြည်သူများ လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန် ယခုနှစ်တွင် ထူးခြားစွာ ပြင်ဆင်မွမ်းမံ ထားသည်။ (သတင်းစဉ်)



ဝိုင်းရံပုံအောင်ဆန်း၏ သားဖြစ်သူ ဦးအောင်ဆန်းဦးကိုယ်စား ဦးလှစေ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချစဉ် (သတင်းစဉ်)



ဦးရာဇော် ဂူပိမာန်၌ ဦးရာဇော်၏မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချစဉ် (သတင်းစဉ်)



မန်းဘခိုင် ဂူပိမာန်၌မန်းဘခိုင်၏မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ ဂါရဝပြုစဉ် (သတင်းစဉ်)



မန်းဘခိုင် ဂူပိမာန်၌ မန်းဘခိုင်၏ မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေ ချစဉ် (သတင်းစဉ်)



ဦးအုန်းမောင် ဂူပိမာန်၌ ဦးအုန်းမောင်၏မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချရန် လာရောက်စဉ် (သတင်းစဉ်)



ရဲဘော်ကိုထွေး ဂူပိမာန်၌ ရဲဘော်ကိုထွေး၏ မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချစဉ် (သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး လွှတ်တော်အဖွဲ့ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူပိမာန်၌ လွမ်းသူ့ ပန်းခွေချ အလေးပြုစဉ် (သတင်းစဉ်)



ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူပိမာန်၌ လွမ်းသူ့ ပန်းခွေချ အလေးပြုစဉ် (သတင်းစဉ်)



အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းအား အောက်မေ့ဖွယ်ရာ ဘာသာပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းချုပ် အောင်ဆန်းအား အောက်မေ့ဖွယ်ရာ ဘာသာပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၇ နာရီခွဲတွင် ကမာရွတ်မြို့နယ် တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း အမှတ်(၅၄)၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း၏သမီး နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဘာသာပေါင်းစုံအဖွဲ့များသည် ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းအား အောက်မေ့သတိရခြင်းအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နှစ်မိနစ် ငြိမ်သက်ဂါရဝပြုကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က နှုတ်ခွန်း ဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူအဖွဲ့ချုပ် အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်သူ၊ အစ္စလာမ် ဓမ္မဝိမာန်ဦးဆောင်ဆော်သြရေးမှူး အယ်လ်ဟာဂျီ ဦးအေးလွင်၊ ဂျူး ဘာသာခေါင်းဆောင် ဦးဆယ်မီ၊ ဘာသာအသိပညာရေးအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင် ဦးကြည်ဝင်း နှင့် ရန်ကုန် ကက်သလစ်သာသနာ့ဂိုဏ်းချုပ် ဆရာတော် ကာဒီနယ် ချားလ်စ်တို့တို့က မေတ္တာစကားပြောကြားကြပြီး ကိုးကွယ်ရာဘာသာများအလိုက် ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ယာန်အသင်းတော် သာသနာပိုင်ချုပ် စတီဗင် သန်းမြင့်ဦးက အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သိက္ခာတော်ရ ဆရာ ဦးကျော်ညွန့်က ကောင်းချီးမင်္ဂလာမျှဝေသည်။ ဆုတောင်းပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် တက်ရောက်လာကြသည့် အဖွဲ့များနှင့်စုပေါင်း၍ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။ (ယာပုံ)

ဆုတောင်းပွဲသို့ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယား၊ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး



ညီလာခံ-(၂၀)ရာစုပင်လုံညီလာခံ အကြိုပြင်ဆင်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာပြည်သူများနှင့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအတွက် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အမှတ်တရစကားများ



ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်



ဦးမြင့်ဆွေ



မန်းဝင်းခိုင်သန်း



ဦးဝင်းမြင့်



ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်

တွေ့ဆုံ မေးမြန်းသူ - ခင်မောင်ထွေး၊ ဝင်းဝင်းမော်၊ မြတ်စန္ဒီ၊ ဓာတ်ပုံ - ဇော်မင်းလတ်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်၊ နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်။

ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့တစ်ဝင် နေသာသော်လည်း အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကျဆုံးချိန် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ် နီးခါးပ ဗုဒ္ဓန်မိုးကလည်း ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရွာသွန်းပြီးလာပြန်ပါသည်။ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၏ ဥဒ္ဓါသံသံများ၊ မော်တော်ယာဉ်နှင့် ရေယာဉ်တို့မှ ဟွန်းတီးသံ များ၏ မြည်ဟည်းမှုနှင့်အတူ ကျဆုံးလေပြီသော ဝိုင်းချုပ် အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ပြည်သူအပေါင်းက ရောက်ရာနေရာများမှ ဦးညွှတ်အလေးပြုလျက်ရှိချေပြီ။

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားကလည်း အဆိုတော် မေလှမြိုင်၏ “နှစ်လ ရာသီ ခါရာသီ ရွှေမေမယ် ... အာဇာနည်နေ့ ကိုဖြင့် မမေ့မည်ပါသလေ။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ ကောင်းရာသုဂတိသို့ရောက်ရှိကြပါစေ...” ဟူသည့် “အလေးပြု ပါတယ်လေ” သီချင်းသံများကလည်း မြန်မာပြည်သူတို့၏အလွမ်း ဓာတ်ကို အသစ်တစ်ဖန်နှိုးဆွနေပြန်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ အာဇာနည်ဝိမာန်တွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၆၉)နှစ် မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို နံနက် ၈ နာရီတွင် စတင်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်အဆင့်တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များ တက်ရောက် ဦးညွှတ် ဂါရဝပြု၊ အလေးပြုခဲ့ကြသည်။

မြန်မာပြည်သူများနှင့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအတွက် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အမှတ်တရ စကားများကို

မြန်မာ့သတင်းစဉ်က မေးမြန်း၍ ကောက်နုတ်စုစည်းတင်ပြ လိုက်ရပါသည်။

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း၏သမီး နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

အမေ့ရဲစိတ်ထဲမှာ အာဇာနည်နေ့အတွက် အမှတ်တရ စကားဆိုတာ ပြည်သူတွေရဲ့ နှလုံးသားက ပေါ်ထွက်လာတဲ့ စကားသံတွေပါ။ အမေကပြောဖို့မလိုပါဘူး။ ပြည်သူတွေကသာ ပြောဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပရေး ပဟိုတော်မဟီနာယက ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ ကျေးဇူးရှိပါတယ်။ ဒီအာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကြောင့် လွတ်လပ်ရေးရခဲ့တာ ပါ။ ဒါကိုတယ်တော့မှ မမေ့တဲ့အနေနဲ့ သတိတရဂါရဝပြုတဲ့ အခမ်းအနားဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအချိန်ကတော့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ မှာ အမျိုးသားပြန်လည်ရကြားစေရေးနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိဖို့ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုရရှိဖို့ တည်ဆောက်နေတဲ့အချိန် ဖြစ်ပါတယ်။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေတုန်းကလည်း လုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ ပင်လုံညီလာခံကို ယနေ့ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အနေအထားမှာ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုနဲ့ နိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းရေးရပြီး တိုင်းသူ ပြည်သားတွေအားလုံးတိုးတက်မှု အတွက် ဆောင်ရွက်နေချိန် ဖြစ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမယ် လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ တိုင်းပြည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလည်း မကြာခင် မှာ ရရှိတော့မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်

အမျိုးသားအာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး၊ လွတ်လပ်ရေး ဝိသုကာကြီး၊ တပ်မတော်ရဲ့ ဖခင်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းက မူဝါဒချမှတ်ခဲ့တာရှိပါတယ်။ ဒါကတော့ ဒီမိုကရေစီဝါဒသာ

လွတ်လပ်ရေးနဲ့ဆီလျော်တယ်။ ဒီဝါဒသာငြိမ်းချမ်းရေးကို အားပေးတယ်။ ဒီလိုမိန့်မှာပဲပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတည်ဆောက်ဖို့နဲ့ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိဖို့ နှိုက်ကတည်း က နိုင်ငံတော်ရဲ့ အမျိုးသားအာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း ချမှတ်ခဲ့တဲ့မူနဲ့အညီ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ပန်းတိုင်ကိုရောက်ရှိဖို့အတွက် တက်ညီလက်ညီနဲ့ အမျိုးသား ရင်ကြားစေ့ရေးကို အခြေခံပြီးတော့ အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါတယ်။

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း

ကျွန်တော်အနေနဲ့ကတော့ ကိုယ့်အတိုးရဲ့တိုင်းကျိုးပြည်ပြု ဖော်ဆောင်တဲ့လုပ်ငန်းကို ဆက်ပြီးလုပ်ကိုင်ခွင့်ရလို့ အများကြီး ဝမ်းသာပါတယ်။ တိုင်းပြည်ကောင်းစားအောင်ရယ်။ တိုးတက် အောင်ရယ် လုပ်ဆောင်သွားဖို့ ရည်မှန်းချက်တွေရှိပါတယ်။ အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သွားမယ်လို့ ပြောကြား လိုပါတယ်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ ဂုဏ်ကျေးဇူးတွေကို မမေ့ဖို့ တိုင်းပြည်အတွက် လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တဲ့စွဲတွေကို အားလုံးစည်းစည်းလုံးလုံးလုပ်ကြဖို့၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေးကိုစွဲတွေကို တိုင်းသူ ပြည်သားတွေ အနေနဲ့ စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်လုပ်ဆောင်သွားကြ ဖို့ ပြောချင်ပါတယ်။

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး သခင်မြ၏ မွေးစားသား ဦးရဲမြင့်အောင်

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပုံနဲ့ စိတ်ဓာတ်တွေကို ဆက်လက်ပြီး ထိန်းသိမ်းထားဖို့လိုပါတယ်။

အာဇာနည် စိတ်ဓာတ်ဆိုတာ တိုင်းပြည်အတွက် ကိုယ်ကျိုးစွန့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြတာဖြစ်တယ်။ နောင်မျိုးဆက်တွေ တိုင်းပြည် အကျိုးကို ဝိုင်းဝန်းပြီး ဆောင်ရွက်ပေးကြပါလို့ ပြောလိုပါ တယ်။

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဒီးဒုတ် ဦးဘချို၏ မြေး ဦးသန်းစင်ချို

အခု ဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းပေါ်ရောက်နေတဲ့ အချိန်မှာ လမ်းကြောင်းက သွေဖည်မသွားအောင် အားလုံးသတိရှိရှိနဲ့ ကြိုးစားပြီးအလုပ်ကို လုပ်ကြဖို့၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေအနေနဲ့ လည်း ပင်ပန်းတယ်လို့သဘောမထားဘဲ ကျရာနေရာမှာ ကြိုးစားပြီး ဝိုင်းဝန်းလုပ်ကြဖို့ လိုပါတယ်။ မျိုးဆက်သစ်တွေ အနေနဲ့ အခုလိုအာဇာနည်နေ့ကို မပျက်မကွက် အစဉ်အလာ တစ်ခုကို ဆက်လက်ကျင်းပနိုင်အောင် ထိန်းသိမ်းသွားကြဖို့၊ အချိန်မဖြုန်းဘဲ ဗဟုသုတတွေ ရှာဖွေဖို့ မှာချင်ပါတယ်။

အာဇာနည်ရဲဘော်ကိုထွေး၏တူ ဒုတိယဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး အောင်ကိုကို (အငြိမ်းစား)

အာဇာနည်နေ့ကိုကြိုကြိုကာလာတာ ခုဆို (၆၉)နှစ်ရှိပါပြီ ကမ္ဘာတည်သရွေ့ နှစ်တိုင်းလည်းလုပ်ဆောင်ရမယ့် အခမ်း အနားပါ။ ဝိုင်းချုပ်နဲ့တကွ ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ နိုင်ငံအတွက် အသက်ပေးပြီး လွတ်လပ်ရေးရအောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။ လွတ်လပ်ရေးရရင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်မယ်ဆိုတာ စီမံခန့်ခွဲခဲ့ တယ်။ ဒီလိုကြိုးစားမှုတွေကြောင့် ရလာတဲ့ အသီးအပွင့်တွေ ကို အားလုံးက အမှတ်တရရှိဖို့လိုပါတယ်။

လူငယ်တွေသာမက လူကြီးတွေရော ဒီအာဇာနည် တွေရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို ပြန်ပြီးတမ်းတသတိရပြီး အတတ်နိုင်ဆုံး ကိုယ့်တိုင်းပြည်နဲ့ လူမျိုးအတွက် ဆောင်ရွက်သင့် စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့

အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားမှသည် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် မြန်မာပြည်ငြိမ်းချမ်းစေချင်

သတင်းဆောင်းပါး - ရဲခေါင်ညွန့်
ဓာတ်ပုံ - ဖိုးထောင်



ရန်ကုန်မြို့၊ အတွင်းဝန်များရုံးတွင် နံနက် ၈ နာရီ ၁၀ မိနစ်က ပြုလုပ်သည့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်များအတွက် ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် အလံတစ်ဝက်ချ အခမ်းအနားကျင်းပစဉ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉
မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရပြီးပါက ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များသည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အတွင်းဝန်များရုံး၌ ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကျင်းပနေစဉ် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ စနေနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်အချိန်တွင် လုပ်ကြံခြင်းခံခဲ့ရပြီး ယင်းနေ့ကို အာဇာနည်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သည်။

လုပ်ကြံခံရမှုကြောင့် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၊ သခင်မြ၊ ဒီးဒုတ်ဦးဘချို၊ ဦးရာဇတ်၊ ဦးဘဝင်း၊ မန်းဘခိုင်၊ မိုင်းပွန်စော်ဘွားစစ်စစ်ထွန်း၊ အတွင်းဝန် ဦးအုန်းမောင်နှင့် ဦးရာဇတ်၏ သက်တော်စောင့်ရဲဘော်ကိုထွေးတို့ ကျဆုံးခဲ့ရသည်။ ထို့နေ့သည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပြည်သူများအတွက် အစားထိုး၍ ပြန်မရနိုင်သည့် ဆုံးရှုံးမှုတစ်ရပ်ဖြစ်ခဲ့သည်။

ယခင်နှစ်များက စတင်၍ အာဇာနည်နေ့ရောက်တိုင်း ဝန်ကြီးများရုံးဟောင်း (ယခင် အတွင်းဝန်ရုံး)သို့ အများပြည်သူများ လာရောက်ကြည့်ရှုခွင့်ရခဲ့သည်။ ယခင် အတွင်းဝန်ရုံးဟောင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိသည့် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ယခင် ယူနိုက်တက်အင်အားဖြူတို့ချစ်မြတ်နိုးနိုင်တော်မူခဲ့သည့် လွှတ်တော်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ခဲ့သည်။

တိုင်းပြု ပြည်ပြု လွှတ်တော်ကျင်းပရာနေရာ၊ ပိုလ်ချုပ်နှင့် အာဇာနည်တို့ ကျဆုံးခဲ့ရာနေရာ၊ ကျဆုံးသူ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်တို့၏ အထိမ်းအမှတ်ကျောက်စာတိုင်ရှိရာနေရာ၊ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိသည့် နိုင်ငံတော်အလံ လွှတ်တင်ခဲ့ရာနေရာဖြစ်သည်။ အတွင်းဝန်များရုံး၌ ပြုလုပ်သည့် ယခုနှစ် (၆၉) ကြိမ်မြောက် အာဇာနည်နေ့သည် တစ်မူထူးခြားသည်။ လွတ်လပ်ရေးအလံ လွှတ်တင်ခဲ့ရာ အဆိုပါနေရာတွင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်တို့ ကျဆုံးသည့်

ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် အလံတိုင် တစ်ဝက်လျှော့ချခြင်းဖြင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်တို့အား အောက်မေ့သတိရစေခဲ့သည်။
ရန်ကုန်မြို့၊ ပိုလ်တထောင်မြို့နယ် အတွင်းဝန်များရုံးကို အများပြည်သူများ လေ့လာနိုင်ရန် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် အာဇာနည်နေ့၌ နံနက် ၈ နာရီခွဲမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ထားပေးသည်။ သို့သော်လည်း နံနက် ၇ နာရီကတည်းက အတွင်းဝန်များရုံးသို့ လာရောက်ကြည့်ရှုရန် ကြိုးပမ်းလာသူများ အရပ်ရပ်တွင် စုဝေးလာခဲ့သည်။

အခု လွတ်လပ်တယ်၊ စည်းကမ်းတကျ ဥဩတွေ့ဆုံကြမယ်၊ ကျွန်တော်လည်း ရောက်တဲ့နေရာမှာ ငြိမ်သက်စွာနေမယ်၊ ကျွန်တော်တို့လုပ်ချင်တာတွေ လုပ်ခွင့်ရပြီ၊ ပြောရရင် ကျေနပ်တယ်” ဟု ပြောသည်။
အတွင်းဝန်ရုံးအတွင်းသို့ ပြည်သူများ တဖွဲဖွဲရောက်လာလေပြီ။ အထက် (၆) ပိုလ်တထောင်မှ ဆရာ၊ ဆရာမများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပိုလ်ချုပ်တို့ လုပ်ကြံခံရသည့် အဆောက်အအုံအောက်၌ ဝီဒီယိုဖိုင်များဖြင့် ပြသထားသော ပိုလ်ချုပ်တို့ကျဆုံးရာ အစည်းအဝေးခန်းမနေရာ၊ အစည်းအဝေးခန်းမသို့သွားရာ ကြောင်လိမ်လေ့ကား၊ အစည်းအဝေးခန်းမသို့သွားရာ လျှောက်လမ်း စသည်တို့ကို ရှင်းပြနေသည်။
အထက်(၆)ပိုလ်တထောင်မှ ဆရာမ ဒေါ်မြင့်မြင့်အေးက “ကလေးတွေရဲ့ အနာဂတ်အတွက်ပါ။ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကို အားကျလာအောင်၊ ပိုလ်ချုပ်စိတ်ဓာတ်ကို လေးစားအောင်၊ လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းတွေ ဝေါထွက်လာအောင် ကျွန်မတို့က ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကျဆုံးခဲ့တဲ့ အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို တက်ရောက်တာပါ။ ပါလီမန်အဆောက်အအုံကို လိုက်ပြတယ်။ ပိုလ်ချုပ်ကျဆုံးတဲ့ နေရာတွေ လိုက်ပြပြီး ပိုလ်ချုပ်နဲ့ အာဇာနည်တွေရဲ့ ကျောက်တိုင်မှာ အလေးပြုကြပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။
အတွင်းဝန်များရုံးကြီး၏ အဆောက်အအုံများအောက်၌ မြန်မာနိုင်ငံသား ပြည်သူ ပြည်သားများသာမက နိုင်ငံခြားသားများကလည်း ကြည့်ရှုလေ့လာနေကြပေသည်။ ရှေ့တွင် အမျိုးသမီးငယ်နှစ်ယောက်၊ တစ်ယောက်က လူထုခေါင်းဆောင် အမေ့စာတန်းပါ ဝီရိယကို ဝတ်ဆင်ပြီး ရှမ်းရိုးရာချည်ထည် ပင်နီလိုချည်ကို ဝတ်ဆင်ထားသည်။ အမျိုးသမီးငယ် နှစ်ဦးစလုံးက ဟောင်ကောင် University မှ စာမျက်နှာ ၉ သို့

ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အောက်မေ့ဖွယ်အခမ်းအနား ပိုလ်ချုပ်၏မွေးဖွားရာဇာတိ နတ်မောက်မြို့၌ကျင်းပ

နတ်မောက် ဇူလိုင် ၁၉
ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများသည် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဝန်ကြီးများရုံး၌ လုပ်ကြံခံခဲ့ရပြီးနောက် အဆိုပါ ဇူလိုင် ၁၉ ရက်နေ့ကို အာဇာနည်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်၍ ဂုဏ်ပြုခဲ့ကြရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်သည် (၆၉)နှစ် ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။
မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးဖခင်ကြီး ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများဖြစ်သည့် ဦးဘချို၊ မန်းဘခိုင်၊ မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စစ်စစ်ထွန်း၊ ဦးရာဇတ်၊ ဦးဘဝင်း၊ သခင်မြ၊ ဦးအုန်းမောင်၊ ရဲဘော်ကိုထွေး စသူတို့အား လွမ်းဆွတ်သတိရကာ အောက်မေ့ဖွယ် အခမ်းအနားများကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ နေရာဒေသအသီးသီး၌ကျင်းပခဲ့ရာ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ မွေးရပ်မြေဖြစ်သည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့၊ ပိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ကွင်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

ယနေ့ နတ်မောက်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား၌ နံနက် ၇ နာရီတွင် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွမ်းသူ့ပန်းခွေချခြင်းကိုပြုလုပ်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ နတ်မောက်မြို့ရှိ ရုပ်ကွက်များမှ ပြည်သူများက အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ ဂါရဝပြုခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအားရည်စူး၍ သံယာဇာတိများ ပင့်ဖိတ်ပြီး နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်ကာ အမျှအတန်း ပေးဝေခဲ့ကြသည်။
ယင်းနောက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် မီးသတ်ကားများက ဦးဆောင်၍ ဥဩဆွဲခဲ့သည့်နည်းတူ လမ်းပေါ်တွင် သွားလာနေကြသော မော်တော်ယာဉ်များ၊ ဆိုင်ကယ်များကလည်း ရောက်လေရာတွင်ရပ်တန့်၍ ဟွန်းသံများ အဆက်မပြတ်တီးကာ ဝမ်းနည်းကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။



ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ နေအိမ်ပြတိုက်တွင်လည်း (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် လာရောက်သူ ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူများ လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန် အတွက် ဓာတ်ပုံနှင့် ပန်းချီပြခန်းကို ဝါးခန်းခွဲ၍ ပြသပေးထားသည်။
အဆိုပါပြခန်းများတွင် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ရှားပါးဓာတ်ပုံများနှင့် ကိုယ်ရေးအတ္ထုပ္ပတ္တိအကျဉ်း၊ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ရုပ်ပုံဖြင့်ထုတ်ဝေခဲ့သော ငွေစက္ကူများ၊ ပိုလ်ချုပ်၏ ဈာပနအခမ်းအနားဓာတ်ပုံများ၊ ရန်ကုန်မြို့တာဝါလိန်းလမ်းရှိ ပိုလ်ချုပ်နေအိမ်ပြတိုက်နှင့် အသုံးအဆောင်များ၊ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်ဘဝ အင်္ဂုလိန်စဉ်နှင့် အိန္ဒိယခရီးစဉ်များ၊ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်ပုံဖြင့် ထုတ်ဝေခဲ့သည့်

တံဆိပ်ခေါင်းများ၊ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုများ၊ မိသားစုဘဝ၊ ကျောင်းသားဘဝနှင့် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ရေးသားခဲ့သည့် လက်ရေးစာမူများ စသည်တို့ကို တစ်စုတစ်စည်းတည်း လေ့လာနိုင်ရန် ပြသထားသည်။
ယနေ့ အာဇာနည်နေ့တွင် နတ်မောက်မြို့သည် ယခင်ရက်များနှင့် မတူ ပိုမိုသက်ဝင်လှုပ်ရှားနေသည်ကို တွေ့ရပြီး ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း နေအိမ်ပြတိုက်တွင်လည်း လာရောက်ကြည့်ရှုသူများဖြင့် တိုးပေါက်အောင် စည်ကားနေသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ (ဝဲပုံ)
ယနေ့တွင် ပိုလ်ချုပ်နေအိမ်ပြတိုက်ကို ပြည်သူအများ လာရောက်လေ့လာနိုင်ရန်အတွက် နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး လာရောက်ကြည့်ရှုသူအရေအတွက်မှာ ခန့်မှန်းခြေ ၁၃၇၀၂ ဦးခန့် ရှိခဲ့ကြောင်း ပြတိုက်တာဝန်ခံ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။
သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ - ရာမည၊
နိုင်လင်းကြည်

၂၀၁၆ ခုနှစ် (၂၄)ကြိမ်မြောက် နိကာယ်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းကြေညာ

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက (၂၄) ကြိမ်မြောက် နိကာယ်စာမေးပွဲကြီးကို တစ်ပြည်လုံးရှိ ခွင့်ပြုစာဖြေဌာန (၇၂)ဌာနတို့၌ (၁၃-၆-၂၀၁၆)ရက်နေ့မှ (၁၇-၆-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိ (၅)ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။

၂။ ယင်းစာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရန်စာရင်းသွင်းထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်ဦးရေ (၁၀၉၈၅) ပါးရှိပြီး ဖြေဆိုသည့် ပုဂ္ဂိုလ်ဦးရေမှာ (၁၀၈၈၄) ပါးဖြစ်၍ အောင်မြင်သူဦးရေ စုစုပေါင်းမှာ (၃၇၂၉) ပါးဖြစ်ရာ (၃၄ ဒသမ ၂၆) ရာခိုင်နှုန်း အောင်မြင်ကြပါသည်။

၃။ အုပ်စု(၁)ခုဒွက္ခကနိကာယ(ဝိနယပိဋက)ဝိနည်းဦးစီးရုံးဖြေဆိုကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် ငါးကျမ်းအောင် (၄၉၉) ပါး၊ လေးကျမ်းအောင် (၅၁၁) ပါး၊ သုံးကျမ်းအောင် (၅၄၀) ပါး၊ နှစ်ကျမ်းအောင် (၅၉၇) ပါး၊ တစ်ကျမ်းအောင် (၈၉၀) ပါးတို့ ဖြစ်ကြပါသည်။ ဝိနည်းဦးစီးရုံးအောင် (၄၉၉) ပါးအနက် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ၊ သီလရှင် ပထမ ရရှိသော အထူးအောင်ပုဂ္ဂိုလ်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- (က) ခုံအမှတ်၊ စက-၁၅၊ ရှင်သန္တရ၊ အသက်(၁၉)နှစ်၊ အဖ-ဦးချစ်ဖောင်း၊ မြစ်ကြားကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (ပထမ)
 - (ခ) ခုံအမှတ်၊ ပူရ-၆၅၊ အရှင်ဓမ္မပိယ၊ အသက်(၂၂)နှစ်၊ အဖ-ဦးမန်း၊ မဟာဂန္ဓာရုံကျောင်း၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။ (ဒုတိယ)
 - (ဂ) ခုံအမှတ်၊ စက-၉၇၊ ရှင်ပညာဓရ၊ အသက်(၁၈)နှစ်၊ အဖ-ဦးဝင်းနိုင်၊ မြစ်ကြားကျောင်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (တတိယ)
 - (ဃ) ဝိနည်းဦးစီးရုံးအောင် သီလရှင်များအနက် ခုံအမှတ်၊ စက-၁၂၈၄၊ မက္ခသရိယညဏီ၊ အသက်(၂၄)နှစ်၊ အဖ-ဦးကြည်ညွန့်၊ သက္ကတိတံသီလရှင်စာသင်တိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (သီလရှင် ပထမ)
- ၄။ အုပ်စု(၂)ဒီဃနိကာယ(သုတ္တန္တပိဋက) သုံးကျမ်းဖြေဆိုကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် သုံးကျမ်းအောင် (၉၈) ပါး၊ နှစ်ကျမ်းအောင် (၄၄) ပါး၊ တစ်ကျမ်းအောင် (၄၄) ပါးတို့ ဖြစ်ကြပါသည်။ ဒီဃနိကာယ် သုံးကျမ်းအောင် (၉၈) ပါးအနက် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရရှိသော အထူးအောင်ပုဂ္ဂိုလ်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-
- (က) ခုံအမှတ်၊ ပူရ-၁၊ အရှင်သုရိယာလာကံရ၊ အသက်(၂၃)နှစ်၊ အဖ-ဦးသန်းဌေး၊ မဟာဂန္ဓာရုံကျောင်းတိုက်၊ အမရပူရမြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။ (ပထမ)
 - (ခ) ခုံအမှတ်၊ စက-၂၃၊ ရှင်ဝဏ္ဏတေဇ၊ အသက်(၁၉)နှစ်၊ အဖ-ဦးအောင်ရှိန်၊ မြစ်ကြားကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (ဒုတိယ)

- (ဂ) ခုံအမှတ်၊ စက-၁၆၊ အရှင်သီဟညဏာလာကံရ၊ အသက်(၂၀)နှစ်၊ အဖ-ဦးဝင်းနွယ်၊ မြစ်ကြားကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (တတိယ)
 - (ဃ) ဒီဃနိကာယ်သုံးကျမ်းအောင် သီလရှင်များအနက် ခုံအမှတ်၊ ကွေး-၁၅၊ မထေရာသီ၊ အသက်(၄၉)နှစ်၊ အဖ-ဦးပြာ၊ ဓမ္မာသင်္ဂါစာသင်တိုက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။ (သီလရှင် ပထမ)
- ၅။ အုပ်စု(၃) ဓမ္မိမနိကာယ(သုတ္တန္တပိဋက)သုံးကျမ်းဖြေဆိုကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် သုံးကျမ်းအောင် (၄၆) ပါး၊ နှစ်ကျမ်းအောင် အပါး (၂၀)၊ တစ်ကျမ်းအောင် (၁၉) ပါးတို့ ဖြစ်ကြပါသည်။ မဇ္ဈိမနိကာယ်သုံးကျမ်း (၄၆) ပါးအနက် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရရှိသော အထူးအောင်ပုဂ္ဂိုလ်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-
- (က) ခုံအမှတ်၊ စက-၄၊ ဦးညဏိကာလာကံရ၊ အသက်(၂၂)နှစ်၊ အဖ-ဦးမောင်ဌေး၊ မြစ်ကြားကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (ပထမ)
 - (ခ) ခုံအမှတ်၊ ကြို့-၈၊ ဦးနာရဒ၊ အသက်(၄၀)နှစ်၊ အဖ-ဦးသောင်းရွှေ၊ ညောင်တုန်းကျောင်းတိုက်၊ ကြို့ပင်ကောက်မြို့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး။ (ဒုတိယ)
 - (ဂ) ခုံအမှတ်၊ စက-၁၉၊ ဦးဣသရိယာလာကံရ၊ အသက်(၃၁)နှစ်၊ အဖ-ဦးလှဌေး၊ မဟာသုတေဓာရုံကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (တတိယ)
- ၆။ အုပ်စု(၄) သယုတ္တနိကာယ(သုတ္တန္တပိဋက) သုံးကျမ်းဖြေဆိုကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် သုံးကျမ်းအောင် (၁၁) ပါး၊ နှစ်ကျမ်းအောင် (၄) ပါး၊ တစ်ကျမ်းအောင် (၄) ပါးတို့ ဖြစ်ကြပါသည်။ သယုတ္တနိကာယ်သုံးကျမ်း (၁၁) ပါးအနက် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရရှိသော အထူးအောင်ပုဂ္ဂိုလ်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
- (က) ခုံအမှတ်၊ မုံ-၂၊ ရှင်သီလာစာရ၊ အသက်(၂၁)နှစ်၊ အဖ-ဦးမြင့်မော်၊ သဒ္ဓမ္မပုဇ္ဇောတာရုံကျောင်း၊ မုံရွာမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။ (ပထမ)
 - (ခ) ခုံအမှတ်၊ ရှိုး-၁၊ အရှင်သီဟဝံသ၊ အသက်(၄၈)နှစ်၊ အဖ-ဦးမန်ဟိန်း၊ သာသနဝိပလစာသင်တိုက်၊ နမ့်ခမ်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်။ (ဒုတိယ)
 - (ဂ) ခုံအမှတ်၊ ပခ-၁၊ အရှင်တုန္ဒဝံသ၊ အသက်(၃၃)နှစ်၊ အဖ-ဦးကျော်ရင်၊ သာမဏေကျော်စာသင်တိုက်၊ ပဲခူးမြို့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး။ (တတိယ)

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

စာမျက်နှာ ၈ မှ

ကျောင်းသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကလေးငယ်များအား အင်္ဂလိပ်စာ လာသင်ပေးကြသည့်တိုင်လေ။

Nija Yau အမည်ရှိ အမျိုးသမီးငယ်က “ကျွန်မက ဟောင်ကောင် University က ကျောင်းသူပါ။ ကျောင်းပိတ်တုန်း မြန်မာပြည်က ကလေးတွေကို အင်္ဂလိပ်စာလာသင်ပေးရင်းနဲ့ ပထမဆုံး အကြိမ် ရောက်ဖူးတာပါ။ အတွင်းဝန်ရုံးကို ရောက်ဖူးတာ ကျွန်မအတွက်တော့ ဒါဟာပထမဆုံးပါပဲ။ ကျွန်မက ရန်ကုန်နဲ့ပုဂံကို စိတ်ဝင်စားတယ်။ ရန်ကုန်မှာက မြန်မာနိုင်ငံရဲသမိုင်းတွေရှိသလို ပုဂံမှာလည်း ရှေးဟောင်းဘုရား စေတီပုထိုးတွေ အမြောက်အမြားရှိတယ်။ စိတ်ဝင်စားစရာ အလွန်ကောင်းပါတယ်။ အတွင်းဝန်ရုံး အကြောင်းကိုတော့ ကျွန်မက အားလုံးမသိပါဘူး။ လေ့လာနေဆဲပါ။ အာဇာနည်တွေ ကျဆုံးခဲ့တဲ့ နေရာဆိုတာလောက်ပဲ သိတယ်” ဟု ဆိုသည်။

ဗိုလ်ချုပ်နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်တို့ လုပ်ကြံခံရသည့်အချိန်နီးကပ်လာလေပြီ။ တစ်မနက်ခင်းလုံး ကြည့်ကြည့် လင်လင်ရှိခဲ့သည့် မိုးကောင်းကင်က ဆိုင်းမဆင့် ဝပ်မာ ရုတ်ခြည်းဆိုသလို မျက်ရည်မီးများ ရွာချလိုက်သည်။ နံနက် ၁၀ နာရီတိုးတော့မည်။ အင်္ကျီအဖြူ လုံချည်အနက်များ ဝတ်ဆင်ထားသော တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများ

သိမ်ဖြူလမ်း အတွင်းဝန်ရုံးတံခါးဝသို့ ရောက်ရှိလာကြသည်။ ရွာသွန်းနေသော မိုးကား သံသံခဲခဲ။

တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ပိုင်ရဲသူက “မနက် ၉ နာရီက ဆူးလေပန်းခြံမှာ လူစုပြီးတော့ ဝန်ကြီးများရုံးကို ထွက်လာပါတယ်။ ဝန်ကြီးများရုံးမှာ အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားလုပ်ပြီး အာဇာနည်ကုန်းကို ဆက်လက်ချီတက်မယ်။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို အလေးပြုမယ်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှာရှိတဲ့ တက္ကသိုလ်တွေမှ ကျောင်းသားတွေအားလုံး လာပူးပေါင်းထားပါတယ်။ အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ မေ့လို့မရပါဘူး။ အာဇာနည်ကိုးဦးစလုံးရဲ့ အမည်ကိုတောင် မသိတဲ့ လူငယ်တွေ အများကြီးရှိနေတယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားတွေက သိအောင် ပြုလုပ်ပေးခြင်းပဲ။ နောက်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်တွေအနေနဲ့ အာဇာနည်နေ့ဆိုတာ သိလာမယ်။ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ ဂုဏ်ကျေးဇူးကို သိလာမယ်။ ဒါဆို အာဇာနည်တွေကို တန်ဖိုးထားတတ်လာမယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ပါ” ဟု တိုင်းတို့၏ လုပ်ဆောင်မှုနှင့် ရည်ရွယ်ချက်ကို ပြောသည်။

ထိုစဉ် ဥသြဆွဲသံ၊ ကားဟွန်းတီးသံ တွေက သိမ်ဖြူလမ်းတစ်လျှောက်ထွက်ပေါ်လာသည်။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်

ကြီးများ လုပ်ကြံခံရသည့်အချိန် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်။ ဝန်ကြီးများရုံးအတွင်းမှာတော့ ထောင်ဂဏန်းမျှရှိသည့် ပြည်သူလူထုက စိချွတ်နေသော မိုးရေများကြားထဲတွင် အစားထိုးမရသည့် ဆုံးရှုံးမှုအတွက် အာဇာနည်များ ကျဆုံးသည့် အထိမ်းအမှတ်ကျောက်တိုင် ရေတွင် ဦးညဏိအလေးပြုလျက်...။ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၊ ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသားများ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ မိုးစက်များကြားတွင် ဝမ်းနည်းပူဆွေးလျက်။

အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးခဲ့သော်လည်း စိတ်ဓာတ်များ အမြင့်ဆုံးထား၍ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများကြား ဖြစ်ပေါ်နေသည့် နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကျော်ကြာ ပဋိပက္ခများကို တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစေချင်ပါသည်။ မြန်မာပြည် အေးချမ်းစေချင်ပါသည်။ တောင်တန်းနှင့် ပြည်မ ပေါင်းစည်းကာ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ရယူပေးခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးအရာသားအား မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး စံစားစေရမိပါသည်။ ပင်လုံစာချုပ်မှသည် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၀)ရာစု ပင်လုံဆီသို့ အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ အရောက်သွား၍ ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ကို လက်ဆင့်ကမ်း ပေးနိုင်ရန် မျှော်လင့်မိပါတော့သည်။



အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား မန္တလေးမြို့၌ကျင်းပ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၉
(၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက မန္တလေးမြို့ မန္တလာသီရိအားကစားကွင်း ရှေ့ရင်ပြင်၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်သည် ပြည်သူများနှင့်အတူ လွှမ်းမိုးသော အလေးပြုကြသည်။ ရှေးဦးစွာ တက်ရောက်လာကြသော ပြည်သူများက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုခြင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အလေးပြုခြင်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား မေတ္တာဦးအမျှပေးရန် နှစ်မိနစ် ငြိမ်သက်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။ ထိုနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်

ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွှမ်းမိုးသော အလေးပြုပြီး နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် ဥသြဆွဲ၍ ငြိမ်သက်စွာ အလေးပြုကြကာ အခမ်းအနားကို အောင်မြင်စွာ ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

အလားတူ (၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားနှင့် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ဖွင့်ပွဲကို ပုသိမ်မြို့၊ စည်ပင်သာယာပန်းခြံအတွင်းရှိ ကျောက်တိုင်ရင်ပြင်၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပြည်သူများနှင့်အတူ လွှမ်းမိုးသော အလေးပြုကြသည်။

ယနေ့ ကျင်းပပြုလုပ်သော (၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အသီးသီးတို့တွင် နိုင်ငံရေးအနှစ်သာရရှိစွာဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကျင်းပ

သရက်
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် သရက်မြို့၊ ဗိုလ်ချုပ်အားကစားကွင်း၌ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက (၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုခြင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ ကျဆုံးလေပြီသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အလေးပြုခြင်း၊ လွှမ်းမိုးသော အလေးပြုခြင်းများ ပြုလုပ်ရာ အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပါတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ရပ်မိရပ်ဖများ လာရောက် ဂါရဝပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပေါက်ကလေး (သရက်)

သီပေါ
(၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက်က ရှမ်းပြည်နယ် သီပေါမြို့နယ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်သံသနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တမိလိန္ဒအရှင်သုမြတ်ထံမှ အနုမောဒနာတရားနှင့် ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအားရည်စူး၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြသည်။

ဆက်လက်၍ စမ်းမာလာဥယျာဉ်အတွင်းရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်၌ မြွှမိမြွှဖြူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများက လွှမ်းမိုးသော အလေးပြုကြပြီး အာဇာနည်ကြီးများ ကျဆုံးသည့် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် နှစ်မိနစ် ငြိမ်သက်စွာ ဂုဏ်ပြုကြကြောင်း သိရသည်။

ခိုင် (သီပေါ)

ပြည်
(၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီက ပြည်မြို့၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း မြင်းစီးကျောက်ရုပ်ရှေ့တွင် ကျင်းပရာ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့များ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ ပါတီဝင်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့လူထုနှင့် အဖွဲ့အစည်းသီးသီးတို့က လာရောက်၍ လွှမ်းမိုးသော အလေးပြုခဲ့ကြသည်။

မုဒုံ
(၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက မုဒုံမြို့၊ ကန်ကြီးလမ်းဝရှိ အာဇာနည်ကျောက်တိုင်၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက နိုင်ငံတော်အလံနှင့် ကျဆုံးလေပြီသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွှမ်းမိုးသော အလေးပြုကြပြီး နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအားရည်စူး၍ မြို့နယ်သာသနာ့ဗိမာန်၌ ပင့်သံယာတော်များအား နေဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။ **ကိုချစ်**

ဘိုကိုဟာရမ်တို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဘော်နိုဒေသတွင် ကလေးငယ်များ အစာငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုဖြစ်ပွားနေ

ဘော်နို ဇူလိုင် ၁၉

နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဘိုကိုဟာရမ်တို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဘော်နိုဒေသရှိ နေရာအချို့တွင် ကလေးငယ်သိန်းချီ အစာရေစာ ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးလျက် အာဟာရချို့တဲ့မှုကို တွေ့ကြုံခံစားနေကြရကြောင်း နိုင်ငံတကာ ကလေးများအရေးပေါ် အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ကယ်ဆယ်ကုသမှုများသာ အချိန်မီမရောက်ရှိပါက ကလေးငယ် ထောင်ပေါင်းများစွာတို့ မကြာမီအချိန်အတွင်း အသက်ဆုံးရှုံး ကြရတော့မည်ဟု ယူနီဆက်ဖ်အဖွဲ့က သတိပေးပြောဆိုလျက်ရှိ သည်။

ဘိုကိုဟာရမ်စစ်သွေးကြွများသိမ်းပိုက်ထားသောနေရာဒေသ တို့တွင် ပြည်သူများမှာ အစာ၊ ရေနှင့်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုမရ ရှိကြောင်း ယင်းအဖွဲ့ကတွေ့မြင်ခဲ့ပြီး ဘိုကိုဟာရမ်တို့လက်အတွင်းမှ ထွက်ပြေးလာသူများမှာလည်း အစာငတ်မွတ်သေဆုံးနေကြကြောင်း ဆိုသည်။

အစ္စလာမ္မစ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့၏ ခုနစ်နှစ်ကြာ ပုန်ကန်ထကြွမှု ကြောင့် ယခုချိန်အထိ လူ ၂၀၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ပြီး ပြည်သူ နှစ်သန်းကျော် နေအိမ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးခဲ့ကြရသည်။

(ဘီဘီစီ)



ထိုင်ဝမ်၌ နိုင်ငံခြားသားများ လိုက်ပါလာသော ဘတ်စ်ကားတစ်စီး မီးလောင်ပြီး ခရီးသည် ၂၆ ဦး သေဆုံး



တိုင်ပေ ဇူလိုင် ၁၉ လှည့်ခရီးသည်တင် ဘတ်စ်ကားတစ်စီး ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ထိုင်ဝမ်ကျွန်းရှိ တာယွမ်မြို့တွင် ကမ္ဘာ့ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ခရီးသည် ၂၆ ဒေသတွင်း သတင်းရင်းမြစ်များကို

ကိုးကားလျက် အာဏာပိုင်များက ဖော်ပြသည်။ ဘတ်စ်ကားသည် အဝေးပြေး လမ်းမပေါ်သွားနေရာမှ ကားလမ်းဘေးရှိ အရံအတားကို ဝင်တိုက်ခဲ့ပြီး မီးစွဲလောင်ခဲ့ကြောင်း ထိုင်ဝမ်ဗဟိုသတင်းအေဂျင်စီ (CNA) မှ သိရသည်။
အဆိုပါကားပေါ်တွင် ဒါလီယန်သို့ လေယာဉ်ခရီးစဉ်လိုက်ပါရန် တာယွမ် လေဆိပ်သို့ သွားရောက်မည့် တရုတ် ခရီးသည်များ လိုက်ပါလာကြောင်း သိရသည်။ ကားပေါ်တွင် ကားအိုင် ဘာနှင့်ဒေသတွင်း ဧည့်လမ်းညွှန် တစ်ဦးအပါ အဝင်နိုင်ငံခြားဧည့်သည် ၂၄ ဦးကို တင်ဆောင်လာသည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။
သေဆုံးသူများနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူ အရေအတွက်ကို စာရင်းကောက်ယူ နေကြောင်း တာယွမ်မီးသတ်ဌာနအကြီး အကဲ ဇန်ဟာအိုက အပေါ်သတင်းဌာန သို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)

ဂျာမနီတောင်ပိုင်းတွင် ရထားပေါ်၌ ပုဆိန်ဖြင့် တိုက်ခိုက်ခံရ လေးဦးဒဏ်ရာရ

အော့ချ်ဆန်ဖတ် ဇူလိုင် ၁၉
ဂျာမနီနိုင်ငံတောင်ပိုင်း၌ အသက် ၁၇ နှစ် အရွယ် ဒုက္ခသည် လူငယ်တစ်ဦးက ပုဆိန်တစ်လက်နှင့် ဓားတစ်ချောင်း ကိုင်ဆောင်ကာ ရထားခရီးသည်များအား လိုက်လံတိုက်ခိုက်ခဲ့မှု တနင်္လာနေ့ ညနေပိုင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
ပုဆိန်ဖြင့် လိုက်ခတ်ခဲ့သည့်အတွက် လူလေးဦး ပြင်းထန်စွာ ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ပြီးနောက်တွင် ရဲများက ၎င်းအားသေနတ်ဖြင့် အသေပစ်သတ်ခဲ့ရကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။
ပြင်သစ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း နီးစီမြို့တွင် အမျိုးသားနေအိမ်အနား၌ ထရပ်ကား တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားပြီး ရက်ပိုင်းအတွင်း အဆိုပါတိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။
အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုများသည် ပြီးခဲ့သည့်တစ်နှစ်ကျော်အကြာက ဒုက္ခသည် ထောင်ပေါင်းများစွာကို ကြိုဆိုလက်ခံခဲ့သည့် ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိန်ဂျလာမာ ကယ်အပေါ် နိုင်ငံရေး ဖိအားများစွာ ကျရောက်လာစေခဲ့သည်။
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဂျိုဟာချင်ဟာမန်က ပုဆိန်နှင့်ဓားကို ကိုင်ဆောင် တိုက်ခိုက်ခဲ့သူသည် အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ် အာဖဂန်နိုင်ငံသားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး အော့ချ်ဆန်ဖတ်၌ ကာလအတန်ကြာ နေထိုင်ခဲ့ဖူးသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကက်ရှီမီးယားတွင် ဆန္ဒပြသူများအား ပစ်ခတ်ထိန်းသိမ်း၊ သုံးဦးသေဆုံး

ဆရ်နာဂါ ဇူလိုင် ၁၉
အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကက်ရှီမီးယားဒေသတွင် ကျောက်ခဲများဖြင့် ပစ်ခတ်ကာ ဆန္ဒပြနေကြသည့် လူအုပ်ကို အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သေနတ်များဖြင့် ပစ်ခတ်ထိန်းသိမ်းရာ လူသုံးဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း ရဲများက အင်္ဂါနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ခွဲထွက်ရေးပါတီစစ်သွေး ကြွတစ်ဦးသေဆုံးရာမှ မကျေမနပ်ဖြစ်ပြီး ယင်းပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အာဏာပိုင်များသည် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် အများစုနေထိုင်သည့် ကက်ရှီမီးယားဒေသ၌ ခြောက်နှစ်ကြာ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိ သည့် ပုန်ကန်ထကြွမှုကို ထိန်းချုပ်ရန်နှင့် သတင်းမရရှိစေရန် မိုဘိုင်းဖုန်းအသုံးပြုခြင်းနှင့် သတင်းစာဖတ်ခြင်းကို ပိတ်ပင်ခဲ့ပြီး ၁၁ ရက်ကြာ ညထွက်ရ အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
တနင်္လာနေ့ နောင်ပိုင်းက ဆန္ဒပြသူများသည် အဓိကမြို့တွင်းလမ်းများကို ပိတ်ဆို့ထားပြီး စစ်ယာဉ်တန်းအားခဲများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ကြသည်။ ဆန္ဒပြသူများအနက် အချို့သည် တပ်ဖွဲ့ဝင်များထံမှ လက်နက်ရယူရန်ကြိုးစားခဲ့ပြီး ကားများကို မီးရှို့ရန် ကြိုးစားခဲ့ကြောင်း၊ သတိပေးခြင်းကို လက်မခံသည့်အတွက် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ရာ အမျိုးသမီးနှစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ ကြောင်း ရဲအဖွဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားခဲ့သည်။
တတိယမြောက် သေနတ်ပစ်ခတ်မှုမှာ ဆေးရုံသို့မရောက်ခင် သေဆုံးခဲ့သည်။ လူပေါင်း ၃၅၀၀ ခန့် ပဋိပက္ခအတွင်း ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ကက်ရှီမီးယားဒေသသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံရှိ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် အများဆုံးနေထိုင်ရာ ဒေသဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)



ပဋိပက္ခအတွင်း ဆန္ဒပြသူများက မီးရှို့ရန် ကြိုးစားခဲ့သည့် နေရာအနီးတွင် ရဲများ ရောက်ရှိနေစဉ်

စက္ကန့်မလပ် လုံခြုံရေးတင်းကျပ်မှုများဖြင့် ရီယိုအိုလံပစ်ပွဲတော်ကို ဘရာဇီးကာကွယ်မည်

ကလေးမီးမြှင့်



ပြင်သစ်နိုင်ငံမှာ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်းအကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ဆိုးဆိုးရွားရွားဖြစ်ပြီးသွားတဲ့နောက် ဘရာဇီးဟာ သြဂုတ်လ ၅ ရက်နေ့မှာ ကျင်းပမယ့် အိုလံပစ်အားကစားပွဲတော်ပွဲအတွက် လုံခြုံရေးကို အထူးသတိထားလုပ်ဆောင်နေပါတယ်။

အိုလံပစ်ပွဲတော်ကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမယ့် ဗြိတိန် ရီယိုဒီ ဂျနေရိုးမှာ နိုင်ငံရေးပင်ပန်းတွေ ဖြစ် ပွားနေပြီး လုပ်ခလစာမလုံလောက်မှု ကြောင့် ရဲများဆန္ဒပြ ဝန်းရံကာ တောင်းဆိုခဲ့ကြတဲ့အတွက် နိုင်ငံရဲ့ ပုံရိပ် ထိခိုက်ကျဆင်းနေချိန်မှာ အားကစားပွဲတော် ဖြစ်မြောက်ရေး စီစဉ်သူများအတွက် အစိုးရရန်ဆုံး နံပါတ်တစ်အနွှာလောက် အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူတွေရဲ့ ကြောက်ရွံ့မှုကို လျော့ပါးသက်သာအောင်ပြုလုပ်ဖို့ ကြိုးပမ်းနေချိန်မှာပဲ တစ်ကိုယ်တော် အကြမ်းဖက်သမားတစ်ဦးရဲ့ လူမဆန်တဲ့လုပ်ရပ်က ဒီလိုအကြမ်းဖက် ဖြစ်ရပ်မျိုးတွေကို ကြိုမြင် နိုင်ဖို့ဘယ်လောက်တောင် ခဲယဉ်းတယ်ဆိုတာကို မီးမောင်းထိုးပြလိုက် သလိုပါပဲ။

ကြိုးပမ်းနေချိန်မှာပဲ တစ်ကိုယ်တော် အကြမ်းဖက်သမားတစ်ဦးရဲ့ လူမဆန် တဲ့လုပ်ရပ်က ဒီလိုအကြမ်းဖက်ဖြစ်ရပ် မျိုးတွေကို ကြိုမြင်နိုင်ဖို့ဘယ်လောက် တောင်ခဲယဉ်းတယ်ဆိုတာကို မီးမောင်း ထိုးပြလိုက်သလိုပါပဲ။



ကျင်းပမယ့်နေရာမှာရှိတဲ့ သွားရာလမ်း တစ်လျှောက် လုံခြုံရေး ကြပ်မတ် လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ရက်နေ့အထိ နိုင်ငံတကာ ထောက် လှမ်းရေးမဟီဒြားကို ဖွင့်လှစ်ထားခဲ့ ပြီး နိုင်ငံပေါင်း ၁၀၀ ကျော်မှာ ရှိတဲ့ ထောက်လှမ်းရေးဌာနများနဲ့ ပူးပေါင်း ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါ တယ်။

ပိုလ်ချုပ်ဆာချီရီ အက်ချီရို ယန်က ရီယိုဒီဂျနေရိုးကြောင့် အများ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ လုံခြုံရေး တင်းကျပ်မှုတွေကြောင့် သက်သောင့် သက်သာမရှိလှတဲ့ အနေအထားမျိုး တော့ အနည်းနဲ့အများ ကြုံရလိမ့် မယ်။ ဒါပေမယ့် လုံခြုံရေးတင်းကျပ် နေရတာကလည်း ပြည်သူတွေရဲ့ အကျိုးအတွက်ပဲဆိုတာ သဘော ပေါက် နားလည်စေချင်တယ်လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲကာလ အတွင်းမှာ ပြင်သစ်နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ကစားသမားအဖွဲ့ဟာ အကြမ်းဖက် မှုအတွက် ပစ်မှတ်ဖြစ်လာနိုင်တယ် လို့ လတ်တလော မီဒီယာတွေမှာ ဖော်ပြနေပေမယ့် ဘရာဇီးအာဏာ ပိုင်တွေအနေနဲ့ ကောလာဟလတွေ ကို ခိုင်မာသေချာမှုရှိမရှိ မုန်းဆန် ခြင်းမရှိသေးပါဘူး။

ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်အနည်းငယ်အတွင်း ဘရာဇီးနိုင်ငံမှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ကုလ သမဂ္ဂစဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုညီလာခံ၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ကွန်ဗက် အရေးရင်းဖလား၊ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၊ ၂၀၀၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဖလားဘောလုံး ပြိုင်ပွဲစတဲ့ အခမ်းအနားတွေကို အိမ်ရှင်အဖြစ်နဲ့ လက်ခံ ကျင်းပခဲ့ ပြီးပါပြီ။ သို့ပေမယ့် အဲဒီပွဲတွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် အိုလံပစ်ပွဲတော်ဟာ တစ်ကမ္ဘာလုံးနဲ့ယှဉ်တဲ့ အခမ်းအနား ပွဲတော်ကြီးတစ်ခုပါ။

အားကစားပွဲတော် ကာလ အတွင်းမှာ အားကစားသမား ၁၇၀၀၀ ကျော်နဲ့ ကမ္ဘာအနှံ့ကစည်းညီညွတ် တွေ့ မြို့တော် ရီယိုဒီဂျနေရိုးမှာ သိန်းချီ ရှိနေလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ထား ပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့ဝင် အင်အား ၂၀၀၀၀ ကိုလည်း ရီယို နိုင်ငံတကာလေဆိပ်မှာ ချထားပြီး စောင့်ကြပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

အိုလံပစ်ပွဲတော်ရဲ့ ရှေ့ပြေး အစီအမံအနေနဲ့ ဘရာဇီးနိုင်ငံဟာ ရဲအရာရှိ ၁၀၀ ကျော်ကို Super Bowl၊ Tour de France ချန်ပီယံလိဂ်ဖိုင်နယ်၊ ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံ စသဖြင့် ကမ္ဘာ အနှံ့မှာရှိတဲ့ အခြားသော လုံခြုံရေး အစီအမံတွေကိုလေ့လာဖို့ စေလွှတ် ခဲ့ပါတယ်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံရဲ့ လတ်တလော ဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုံခြုံရေးအစီ အမံတွေဟာ အလွန်အားတက်ဖွယ် ကောင်းနေပြီး သြဂုတ်လအတွင်း မှာ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုအရှိဆုံးနေရာ တစ်ခုကိုသွားဖို့ ရည်ရွယ်ထားတယ် ဆိုရင် ရီယိုဒီဂျနေရိုးကိုသာ ရွေးချယ် လိုက်ပါလို့ ပြောနိုင်တဲ့အနေအထား မျိုးရှိနေပါပြီ။

ကိုးကား- ဆင်ဖွား၊ ဂူဂဲ (၁၇-၇-၂၀၁၆)

မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲကြောင်း တွေ့ရှိမှုကြောင့် ရုရှားကို အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ခွင့် ပိတ်ပင်ခံရဖွယ်ရှိ

မော်စကို ဇူလိုင် ၁၉

ပြီးခဲ့သည့်လေးနှစ်တာကာလအတွင်းမူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရန်ပြည်တွင်းမှ စပွန်ဆာပေးအပ်ခဲ့သည့် သက်သေအထောက်အထားများတွေရှိပြီးနောက် ရုရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် ယခုနှစ်နှစ်ရာသီ အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲနှင့် မသန်စွမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲတို့တွင်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ပိတ်ပင်ခံရဖွယ်ရာရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့မူးယစ်ဆန်ကျင့်တိုက်ဖျက်ရေးအေဂျင်စီက ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ နွေရာသီနှင့်ဆောင်းရာသီအိုလံပစ်အားကစားပွဲများတွင် ရုရှားနိုင်ငံမှပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားအများစုသည် ဆီးစစ်ချက်ရယူမှုကို ပါးနပ်စွာဖြင့် စီမံကျော်ဖြတ်ခဲ့သည်ဟု ဝါဒကော်မရှင်အဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတကာအိုလံပစ်ကော်မတီ(IOC)က သြဂုတ်လ ၅ ရက်နေ့တွင် စတင်ကျင်းပမည့် ရီယိုအိုလံပစ်ပွဲတော်မှ ရုရှားကိုထုတ်ပယ်သင့်မသင့်ကို လာမည့်အင်ဂျင်နီယာများဖြတ်သွားမည်ဟု သိရသည်။ (အိအိစီ)

အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားများ ယခင်နှစ်များနှင့်မတူ အထူးစည်ကား

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးခဲ့သည်မှာ နှစ်အားဖြင့် (၆၉)နှစ်ပင် ပြည်မြောက် ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ ယခုနှစ်အာဇာနည်နေ့သည် ယခင်နှစ်များနှင့်မတူဘဲ အထူးစည်ကားလှပစွာကျင်းပခဲ့ကြောင်း တွေ့ရသည်။ နံနက်မိုးသောက် အလင်းရောက်သည်နှင့် ရပ်ကွက်များအတွင်း မဃာရုံနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတို့၌ ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအတွက် ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ စတုဒိသာများ ကျွေးမွေးခြင်း၊ အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားများပြုလုပ်၍ လွှမ်းသူပန်းခွေများချခြင်း၊ အလေးပြုခြင်း၊ အလမ်းတိုဝက်လှိုင်ထူခြင်း အစရှိသော အာဇာနည်နေ့နှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက တက်တက်ကြွကြွ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။

ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် မဃာရုံများ၌ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်များ၏ မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်ကားများ ပြသခြင်း၊ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ မိန့်ခွန်းများကို အသံချဲ့စက်များ ဖွင့်လှစ်ခြင်းတို့ဖြင့် အာဇာနည်နေ့ကို အမှန်ပင် လေးနက်စွာ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရသည်။

အထူးသဖြင့် ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ဝိုလ်ချုပ်ပြတိုက်၌ လာရောက်ကြည့်ရှုသူ ပြည်သူများ ကြက်ပျံမကျစည်ကားလှသည်ကို တွေ့ရသည်။ ကန်တော်ကြီး



ဝိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်မှ ဝိုလ်ချုပ်ပြတိုက်သို့ တိုင်စီတန်းနေသော လူအုပ်တန်းကြီးမှာ အထူးစည်ကားနေသည်ကို ပြသလျက်ရှိသည်။ ဝိုလ်ချုပ်ပြတိုက်နှင့် ဝိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်သို့ တစ်ဦးချင်းသော်လည်းကောင်း၊ အဖွဲ့အစည်းလိုက်သော်လည်းကောင်း လာရောက်၍ လွှမ်းသူပန်းခွေချခြင်း၊ သစ္စာဓိဋ္ဌာန်ရွတ်ဆိုခြင်း၊ ကဗျာများရွတ်ဆိုခြင်းနှင့် အလေးပြုခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ယခုနှစ်တွင် တစ်မူထူးခြားသည်မှာ ဝိုလ်ချုပ်ပြတိုက်၌ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ရှားပါးဓာတ်ပုံများ၊ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ လက်ရေးမူများ၊ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ငွေဝတ္ထုများ၊ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း တံဆိပ်ခေါင်းများ ခင်းကျင်းပြသထားသည်ကို ပြည်သူများ အထူးစိတ်ဝင်စားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဝိုလ်ချုပ်

အောင်ဆန်းပြတိုက်သို့ လာရောက်ရာ လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနက အာဇာနည်နေ့ အမှတ်တရအဖြစ် အာဇာနည်ကိန်းဦး၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိနှင့် ရုပ်ပုံများပါ စာအုပ်ဝယ် အုပ်ရေ ၆၀၀၀၀ ရိုက်နှိပ်၍ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ရာ ပြည်သူများ စိတ်ဝင်စားဖတ်ရှုလေ့လာနေသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။

အလားတူ ကန်တော်ကြီးပတ်လမ်းရှိ ဝိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ရှေ့တွင် လူငယ်လူရွယ်များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်သူများက လာရောက်ကာ လွှမ်းသူပန်းခွေချခြင်း၊ အလေးပြုခြင်း၊ ကဗျာရွတ်ဆိုခြင်း၊ ကမ္ဘာမကျေ သီချင်းသီဆိုခြင်း၊ သစ္စာဓိဋ္ဌာန်ပြုခြင်းတို့ဖြင့် မိုးထဲလေထဲတွင် ကြိတ်ကြိတ်တီး စည်ကားလှသည်။ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်

ခေါင်းဆောင်ကြီးများ လုပ်ကြံခံရသည့် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် ဥပြည့်ဆွဲသံနှင့်အတူ ငြိမ်သက်စွာအလေးပြုကြသကဲ့သို့ လမ်းမများပေါ်တွင် သွားလာနေသော မော်တော်ယာဉ်များက ခေတ္တမျှ ရပ်နားကာ ဟွန်းသံများ သံပြိုင်တီး၍ အလေးပြုခဲ့သည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။ နေ့လယ်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းတို့တွင်လည်း ကန်တော်ကြီး၊ ဝိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်နှင့် မြို့တော်ခန်းမရှေ့တို့၌ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများက ကဗျာရွတ်ဆိုခြင်း၊ အလေးပြုခြင်း၊ သီဆိုဖျော်ဖြေခြင်းစသော အစီအစဉ်များဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ဂုဏ်ပြုဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-မြင်မောင်စိုး
ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

(၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပ

တောင်ကြီး
ကျဆုံးလေပြီးသော အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို ရည်စူးကာ တောင်ကြီးမြို့သစ်တောရပ်ကွက် သီရိမင်္ဂလာလမ်းရှိ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် မြို့နယ်ရုံး၌ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၅ နာရီခွဲက ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီဝင်များက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ပင့်ဖိတ်၍ အနုမောဒနာ တရားနာကြားကာ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ၊ သင်္ကန်းများ ဆက်ကပ်ပြီး မေတ္တာပို့သော ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကာ အရက်ဆွမ်း ဆက်ကပ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ နံနက် ၈ နာရီတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးများ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပြည်သူ့လူထုများက တောင်ကြီးမြို့၊ ဝိုလ်ချုပ်လမ်း၌ ဝိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုရှေ့၌ ကျဆုံးလေပြီးသော အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွှမ်းသူပန်းခွေချအလေးပြု၍ တစ်မိနစ် ငြိမ်သက်ကျမ်းဂုဏ်ပြုကြကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)

ဇီးကုန်း
(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် ဇီးကုန်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနခရိုင်အတွင်းရှိ လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးညီညီအောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ NGO အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် အများပြည်သူများက ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို လွှမ်းသူပန်းခွေများချပြီး အလေးပြုခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးသောအချိန် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ ဥပြည့်ဆွဲအချက်ပေးရာ တက်ရောက်လာသူ ၅၀၀ ခန့်က ငြိမ်သက်စွာအလေးပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ သံဃာတော် ၁၂ ပါးအား အာရုံဆွမ်းကပ်လှူခြင်းနှင့် ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူခြင်းကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးပြီး ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် စုပေါင်း၍ ဖြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သိန်းတိုး(ဇီးကုန်း)

လွိုင်လင်
ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် လွိုင်လင်မြို့တွင် (၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲ နှင့် စာအုပ်ပြပွဲ အခမ်းအနားကို မြန်မာ့အလင်းနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ရုံး၌ ကျင်းပရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးကိုကိုအောင်နှင့်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးဒုတိယရဲမှူးကြီးမျိုးဝဏ္ဏတို့က ဖိကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်တာဝန်ရှိသူများက နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့်စာအုပ်ပြပွဲကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ပြပွဲသို့ လွိုင်လင်မြို့ပေါ်ရှိ အထက(၁)၊ အထက(၂)၊ အထက(၅)၊ အလက(၁)နှင့် အလက(၅)တို့မှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

“နေကြီးရက်ကြီးတွေမှာ ဒီလိုအခမ်းအနားတွေ အမြဲတစေ ပြုလုပ်ပေးစေချင်ပါတယ်။ ဒါမှ ကလေးတွေ သမိုင်းကြောင်းနဲ့ကွဲ အထွေထွေပဟာသတိများပါ စုံလင်စွာရရှိစေပါတယ်”ဟု ပြုလုရာကဲ့သို့ ဆရာ ဆရာမများက အကြံပြုပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

စလင်း
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ်ဆင်ဖြူကျွန်းမြို့နယ်ခွဲတွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ကို ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားကို ဆင်ဖြူကျွန်းမြို့ လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်တွင် ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာနိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြု၍ ကျဆုံးလေပြီးသော ဝိုလ်ချုပ်နှင့်တကွ အာဇာနည်ရဲဘော်အပေါင်းကိုအလေးပြုကာ တက်ရောက်လာသူများက တစ်မိနစ်ငြိမ်ပြီး ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ်ပြုကြသည်။

ဆက်လက်၍ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသော နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှမ်းသူပန်းခွေများချခြင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက လွှမ်းသူပန်းခွေများချပြီး စလင်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် ပင့်သံဃာကိုးပါးအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ဆွမ်းဆက်ကပ် အနုမောဒနာပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စစ်ကြည့်(စလင်း)

ရန်ကုန်
တာမွေမြို့နယ် မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက် အဝေရာလမ်းသွယ် အမှတ်(34-FG)ရှိ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန နားမကြားသော ကလေးများကျောင်း(ရန်ကုန်) ၌ ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက်က (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် နားမကြားကလေးများအား လက်ပြသကော်တဖြင့် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မြသီတာက တေးပြောသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၉၇ ဦးက နံရံကပ်ဓာတ်ပုံများကြည့်ရှုကာ ပုံတူပန်းချီပြိုင်ပွဲကို ၁၈ ဦးပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ဆရာရှိသူတို့အား အာဇာနည်နေ့တွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ နှစ်သိမ့်ဆုများချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)



(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား၌ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများ၊ ဥပဒေပညာဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများမှ သံဓမ္မာကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များက အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူပိမာန်၌ လွှမ်းသူပန်းခွေချ အလေးပြုစဉ် (သတင်းစဉ်)

အမြို့မြို့အနယ်နယ်၌ အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပမှု မြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြင်ခင်းမြို့နယ် ဓာတ်ပုံ - ဌေးမင်း



နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့ ဓာတ်ပုံ - တင်ထွန်းတာ



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့ ဓာတ်ပုံ - မြို့နယ် ပြန်/ဆက်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့ ဓာတ်ပုံ - သူရ

ရှေ့မှသွားနေသည့် ဆီဘောက်ဆာယာဉ်ကို နောက်မှဝင်တိုက်၍ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ကျောက်တံခါး ဇူလိုင် ၁၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့၊ တောင်ဘက် လေးမိုင်ခန့်အကွာ ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်း မိုင်တိုင် ၁၁၃/၃ နှင့် ၁၁၃/၄ ကြား၌ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၄ နာရီခွဲခန့်က ကုန်တင်ယာဉ်နှစ်စီး တိုက်မိ၍ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်တိုက်မှု ဖြစ်ပွားကြောင်း သတင်းအရ ကျောက်တံခါးမြို့မှစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး သိန်းထိုက် ဦးစီးအဖွဲ့ မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစည်သူဝင်းနှင့် မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ်ယာဉ် ခြောက်စီးဖြင့် ငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၆ နာရီခန့်တွင် လုံးဝငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်အား စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရန်ကုန်ဘက် မှ မန္တလေးဘက်သို့ သန်းထွင်(၃၃ နှစ်) မယင်းကျေးရွာ



ဘုရားကြီးမြို့နေသူ မောင်းနှင့်သော မောင်းနှင့်လာသည့် 6A/--- နီဆန်း ၂၂ ဘီး ဆီသယ် ၀၂ ဘီးယာဉ်က အရှိန်လွန် ဝင်တိုက်ရာ အဆိုပါ ကုန်တင်ယာဉ်မှာ မီးစွဲလောင်၍ ယာဉ်မောင်းမှာ ထွက်ပြေးတိမ်း ကိုလွင်(ဆွာ)

ကမ်းပြို၍ ရွှေပြောင်းအိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့

ရေစကြို ဇူလိုင် ၁၉

ရေစကြိုမြို့နယ် ဆင်ခြေယာကျေးရွာ အုပ်စု ဇရပ်ကျေးရွာတွင် ချင်းတွင်းမြစ် ရေတိုက်စား ကမ်းပြိုမှုကြောင့် လူနေအိမ်နှင့် အခြားအဆောက်အအုံများ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ကြရသည်။ အိမ်ထောင်စုများအား ဆန်နှင့်ဆီများ ထောက်ပံ့မှုကို လျှင်မြန်စေရန်အတွက် သိရသည်။

ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ကြရသည့် ခေါင်ပေါက် အိမ်ထောင်စု ၁ စုကို ဦးအောင်ဖြိုး၊ ဝေအေဝေ မိသားစုက ဆန်တစ်တင်းစီ၊ ဦးပြေအေး-ဒေါ်ပြူး မိသားစုက ဆန်လေးပြည်စီ၊ ဦးကျော်လွင်-ဒေါ်ခင်စန်းတင့် မိသားစုက ဆန်လေးပြည်စီနှင့် ဆင်ခြေယာကျေးရွာမှ ဦးသောင်းဌေး-ဒေါ်မြရီ မိသားစုက ဆီ နှစ်ပိဿာစီ ထောက်ပံ့ လျှင်မြန်စေခဲ့သည်။ ဇေထွန်းဇော်(ရေစကြို)

* ကျောစုံမှ

အသင်းဖြစ်ပြီး ဒုတိယအဆင့်တွင် ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းကို ကျော်ဖြတ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် ဒုတိယအကျောတွင် ခြေစွမ်းပိုင်း တိုးတက်လာပြီး အကောင်းဆုံးပုံစံ မရသေးသော်လည်း ရလဒ်ပိုင်း တိုးတက်လာသည့်အသင်းဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ဒုတိယအဆင့်တွင် နေပြည်တော်အသင်းကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိလာခြင်းဖြစ်သည်။

ဇွဲကပင်နှင့် ရခိုင်ပွဲသည် အပြန်အလှန် ရှိနိုင်ပြီး ရခိုင်အသင်းသည် ပထမအဆင့်တွင် စီးပိုစတားအသင်း၊ ဒုတိယအဆင့်တွင် ဧရာဝတီအသင်းကို အနိုင်ယူလာခြင်းဖြစ်သည်။ ဧရာဝတီအသင်းသည် ရုံး/ထွက် ပြိုင်ပွဲ၏ သုံးကြိမ်ဆက် ချန်ပီယံအသင်းဖြစ်ပြီး ရခိုင်အသင်းက



ကွာတားကစားရမည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း

အနိုင်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဇွဲကပင်အသင်းသည် ဒုတိယအဆင့်တွင် Southern အသင်းကို ကျော်ဖြတ်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ခြေစွမ်းမကွာသည့် နှစ်သင်းဖြစ်သော ကြောင့် ပွဲကောင်းတစ်ပွဲဖြစ်လာနိုင်သည်။ ယနေ့ကစားမည့် အသင်းလေးသင်းသည် ယခုရာသီ၏ နောက်ဆုံးဖလား မျှော်လင့်ချက်အတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရမည့်ဖြစ်ပြီး ဘယ်အသင်း ဆီမီးပိုင်းဆက်တက်ရောက်နိုင်မလဲဆိုတာ သတင်း-ညီမြတ်သော်တာ ဓာတ်ပုံ-ဇိုးသော်ဇော်

ဧရာဝတီ၊ ငဝန်နှင့် ချင်းတွင်း မြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉

ယနေ့မုန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် တာသံတမြို့တွင် နှစ်လက်မခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်သည်။

ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်ပေခန့်ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်ငါးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

စိုးရိမ်ရေမှတ်များအထက် ဆက်လက်မြင့်တက်နိုင်မှုအခြေအနေ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့နှင့် ဖောင်းပြင်မြို့တို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့်စီ၊ မော်လိုက်မြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့များ၏စိုးရိမ်ရေမှတ် အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေများသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် ပေဝက်ခန့်နှင့် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ဖောင်းပြင်မြို့နှင့် မော်လိုက်မြို့တို့တွင် တစ်ပေခန့်စီဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ဟင်္သာတခရိုင်အတွင်း၊ ငဝန်မြစ်တစ်လျှောက်နှင့် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသနှင့်ဗေဒနာပညာဌာနက မှူးစီးဌာနက အကြံပြုထားကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ထစ်ချွန်းမိုး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့၊ ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးအားဆက်လက်တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာလျော့နည်းနေမည်။ (မိုး/လေ)

ရေတံခွန်တောင်တက်ဖိတ်ခေါ် စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၉

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စက်ဘီးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းပြီး MFR စက်ဘီးကလပ်၏ကူညီမှုဖြင့် မန္တလေးမြို့၊ ရေတံခွန်တောင်တက်ဖိတ်ခေါ် Mountain Bike (XC) တောင်တက်ပြိုင်ပွဲ၊ တောင်ဆင်း လမ်းကြမ်း Downhill ပြိုင်ပွဲများကို ဇူလိုင် ၂၄ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ စိတ်ပါဝင်စားသူ ဝါသနာရှင်များအနေဖြင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လိုပါက ဖုန်း ၀၉-၂၀၂၁၅၅၁၊ ၀၉-၂၀၂၂၀၈၄၊ ၀၉-၅၁၆၂၃၂ တို့သို့ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ တင်မောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

ခရီးသွားမယ်ဆို, မိတ်ချလုံခြုံဆုံးဖြစ်စေမယ် ရှစ်ဘီးကား (3 Axles Bus) ကိုရွေးမီးပါ။

SUPER SEAT

အကြီးဆုံး ထိုင်ခုံ

အကျယ်ဝန်းဆုံး နေရာ

အတန်ဆုံး ကားလက်မှတ်ခ

အကောင်းဆုံး ရှစ်ဘီးကားသစ်

ရန်ကုန် - မန္တလေး သွားရင်

ဂျေဂျေ ပဲရွေးစီးမယ် JJ Express

Ph-09 977181230

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
ကွန်ပျူတာတာဝန်သိုလ်(သထုံ)
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ကွန်ပျူတာတာဝန်သိုလ်(သထုံ)တွင် အသုံးပြုရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများ ဝယ်ယူလိုပါသည်။

- (က) လက်တွေ့ခန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့်စက်ပစ္စည်းများ (၁၆)မျိုး
- (ခ) ကွန်ပျူတာနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ (၁၅)မျိုး
- (ဂ) ရုံးသုံးပရိဘောဂများ (၉)မျိုး

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၂၂-၇-၂၀၁၆ ရက်
တင်ဒါခေါ်ယူမည့်ရက် - ၂၂-၈-၂၀၁၆ ရက်၊
၁၅:၀၀နာရီ

တင်ဒါရောင်းချတင်သွင်းရမည့်နေရာ - ကွန်ပျူတာတာဝန်သိုလ် (သထုံ)

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိလိုပါက ကွန်ပျူတာတာဝန်သိုလ် (သထုံ) ဖုန်း-၀၉-၅၂၃၂၅၅၈၄၊ ၀၉-၅၂၅၂၅၀၁၉၆ တွင် စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
ဝယ်ယူရေးကော်မတီ
ကွန်ပျူတာတာဝန်သိုလ်(သထုံ)

အဘိဓမ္မာပြန်ပွားရေးအသင်းကြီး
(နယ်အသင်းခွဲများသို့အသိပေးခြင်း)

(၆၈)ကြိမ်မြောက် အဘိဓမ္မာအဘိဓမ္မာရေး ကျင်းပပူးပေါင်းတော်ရေ အတွက် တိုင်းနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အသင်းခွဲ (၃၂၄၅)သင်းသို့ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်ကြီးမှ ငွေ ၇-၂၀၁၆ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ပေးပို့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာစာတိုက်များနှင့် ဆက်သွယ်ထုတ်ယူနိုင်ပါရန် လေးစားစွာ အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
အမှုဆောင် အဖွဲ့

အိမ်ရောင်းမည်
မြောက်အပူ(၅၀)ရပ်ကွက်၊ ရှေ့ကျောက်လမ်းကြီးကျောက်တံ၊ ကြေးတဲတားအနီး ၁၀ ပေ ၆၀ နှစ်ထပ်တိုက် ရေရိမ်းစုံ (အသင့်နေရာသာ) ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၉၃၃၈၉၊ ၀၉-၇၃၀၄၇၀၁၃၇

RUBY ကားစီးလုံးစားဆန့် 519100
09-51-77212, 535100
ဗန်ကောက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ (၄၅) ခု၊ ၂၅၊ ၂၀၊ ၁၅၊ ၁၀ ပေ ၆၀ နှစ်ထပ်တိုက် ရေရိမ်းစုံ (အသင့်နေရာသာ) ဆက်သွယ်ရန် (ယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့်အသိပေးထားပါ)

သင်တန်းဟူသည် ထိပ်တန်းတစ်နေရာမျှ တက်ရာတွင် မရှိမဖြစ်လေ့ကျင့်ရမည့်ပစ္စည်း

ALL Trainings Are Essential For Your Success
Vehicle Driving & Maintenance Training

၂၀၁၆ ခု၊ အပိုင်းစဉ်(၄၁)၊ ဩဂုတ်လ (၃)ရက်နေ့တွင်ပြု

ရောင်နီဦး

AURORA

ယာဉ်မောင်း စက်ပြင်သင်တန်းကျောင်း

အမှတ် ၁၄၊ ဇော်မလမ်း (၅) ရပ်ကွက်၊ (ရပ်ကွက်ရုံးနောက်ကျော)

သာကောတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

Ph-09-73235126, 09-43163080, 09-43170116

သင်တန်းခွဲ - အမှတ် ၅၂၃၊ အနော်ရထာလမ်း (၁၁)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်။

Ph-09-43187831, 09-42031778

ငါးမွေးမြူရေးကန်

အထူးအကျိုးဆောင်လုပ်ငန်း

ရောင်းသူ | ဝယ်သူ | ငှားရမ်းလိုသူများ ဆက်သွယ်ရန်

09 773 773 503 , 09 773 773 403

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာချက်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ လက်ယက်စမ်းကျေးရွာ၊ ကွင်းအမှတ်/အကွက်အမှတ် (၆၆၅-D)၊ ကညင်ပင်ချောင်း(တောင်) ဦးပိုင်အမှတ် (၁၃၄/က)၊ မြေအမျိုးအစား (R.1) (R.2)၊ အကျယ်အဝန်း စရိယာ ၀.၃၀၀၅၅၅၅ လယ်ယာမြေကျက်ကို လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်သည့် ဦးရွှေအောင် ၁၂/၁ကတ (နိုင်) ၀၉၆၀၂၃၀၀မှ ကျွန်ုပ်၏ဖိတ်ခေါ်ချက်အရ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုး ငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ထိုရက်မှကျော်လွန်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကိုဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပိုင်ဆိုင်မှုအကျိုးအခံ -
ဒေါ်တင်ထက်ထက်ထွန်း (LLB)
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၆၄၆၆)
ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၃၆၅၈၅၊ ၀၉-၅၂၃၁၃၆၅၈၅

တရားသူကြီးကောင်းတို့ဟူသည်

မောင်စာဂ

တရားသူကြီးကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့ ဘာတွေလိုအပ်ပါသလဲလို့ မေးသည့်အခါ တရားသူကြီးကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့ဆိုလျှင် ဥပဒေစိတ်ထားရှိဖို့က အဓိက အချက်ပါပဲလို့ ဖြေဆိုချင်ပါသည်။

ဥပဒေစိတ်ထား

ဥပဒေစိတ်ထားဟူသည် ရဲရင့်ခြင်း၊ တည်ကြည်ခြင်း၊ ရိုးသားခြောင့်မတ်ခြင်း၊ မှန်ကန်မှုတူမှုကိုလိုလားခြင်း၊ တရားသဖြင့်ဖြစ်စေမှုကို အလေးထားခြင်း၊ အညီအမျှ ဖြစ်မှုကို မြတ်နိုးခြင်း၊ ချိန်ခွင့်လျှာပမာတည့်မတ်မှန်ကန်မှုကို တန်ဖိုးထားခြင်း၊ ဘက်လိုက်မှု၊ ခွဲခြားမှုကို ရှိမှန်းတတ်ခြင်း၊ မတရားမှုမှန်ကန်မှုပြုရမည်ကို ရက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းစသည်တို့သည် ဥပဒေစိတ်ထား၏ အခြေခံများဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

တရားသူကြီး

တရားသူကြီးဟု ဘာကြောင့်ခေါ်ရသနည်း။ တိုတိုရှင်းရှင်းနှင့် နားလည်လွယ်အောင်ပြောပါမည်။ တရားသဖြင့်ဖြစ်စေခြင်းကို အဆုံးအဖြတ်ပေးရသူ၊ တရားမျှတစွာ အဆုံးအဖြတ်ပေးရသူ၊ အမှန်တရားကိုအဆုံးအဖြတ်ပေးရသူ၊ တစ်နည်းအားဖြင့် တရားသည့်သူဖြစ်ခြင်းကြောင့် တရားသူကြီးဟု ခေါ်ဆိုခြင်းဖြစ်သည်။

တရားလို၊ တရားခံ

တရားစီရင်မှုတစ်ခုတွင် ရာဇဝတ်မှုခင်းများဆိုပါက တရားလိုရှိသည်၊ တရားခံရှိသည်။ တရားလိုသည်ကား တရားသဖြင့်ဖြစ်စေခြင်းကို အလိုရှိသူ၊ တရားမျှတခြင်းကို အလိုရှိသူ၊ အမှန်တရားကိုအလိုရှိသူ၊ တစ်နည်းအားဖြင့် တရားကိုအလိုရှိသူဖြစ်ခြင်းကြောင့် တရားလိုဟု ခေါ်ဆိုသည်။ တရားခံဟူသည်ကား တရားသဖြင့်အဆုံးအဖြတ်ကို ခံယူရမည့်သူ၊ တရားမျှတခြင်းကိုခံယူရမည့်သူ၊ အမှန်တရားကိုခံယူရမည့်သူ၊ တစ်နည်းအားဖြင့် တရားကိုခံယူရမည့်သူဖြစ်ခြင်းကြောင့် တရားခံဟု ခေါ်ဆိုသည်။

တရားပြိုင်

တရားမမှုခင်းများတွင်ကားတရားခံဟုမသုံး။ တရားပြိုင်ဟုသုံးနှုန်းသည်။ အဘယ်ကြောင့်ပါနည်း။ တရားလိုက စွဲဆိုသောတရားကို သူမနှုန် ကိုယ်မှန်ပြိုင်ဆိုင်ရမည့်သူဖြစ်ခြင်းကြောင့် တရားပြိုင်ဟူ၍ခေါ်ဆိုသုံးနှုန်းခြင်းဖြစ်သည်။

မွန်မြတ်သောလုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်း

တရားသူကြီးများ၏လုပ်ငန်းတာဝန်များသည် မွန်မြတ်သည်။ ဂုဏ်ယူထိုက်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ပါနည်း။ တရားသူကြီးများသည် အခင်းဖြစ်ပွားကြသော အမှုသည်များ၏အကြားတွင် အမှန်တရားကိုရှာဖွေရသည်။ ဥပဒေနှင့်အညီ မှန်ကန်သည့်အမိန့် တရားသဖြင့် ဖြစ်စေသည်အမိန့်၊ တရားမျှတသည့်အမိန့်မျိုးကို ချမှတ်ပေးရသည်။

အမှန်တရားကိုရှာဖွေရာ၌ တရားလိုနှင့် တရားလိုပြုသောသက်သေများကို စစ်ဆေးပေးရသည်။ တရားခံနှင့် တရားခံပြုသက်သေများကို စစ်ဆေးပေးရသည်။ တရားမမှုခင်းများဆိုက တရားပြိုင်နှင့် တရားပြိုင်ပြုသက်သေများကို စစ်ဆေးပေးရသည်။ နှစ်ဖက်အမှုသည်များ တင်ပြသော သက်သေခံအထောက်အထား အချက်အလက်၊ စာရွက်စာတမ်းများကို သက်သေခံချက်များအဖြစ်စုစည်းရသည်။ နှစ်ဖက်အမှုသည်များ၏ လျှောက်လဲတင်ပြချက်များကို ကြားနာရသည်။ နားထောင်ပေးရသည်။ ပြီးလျှင် အဆုံးအဖြတ်ပေးရသည်။

ဤသည်မှာ တရားစီရင်ရေးမှခင်းတစ်ခု၏ စစ်ဆေးစီရင်မှုလုပ်ငန်းစဉ် အကျဉ်းမျှသာဖြစ်သည်။ အသေးစိတ်လျှင်ကျယ်ပြန့်သော လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို တွေ့ရပေမည်။ အဆင့်ဆင့်တိုင်းတွင် ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြစ်စေရသည်။ ဥပဒေကိုကျွမ်းကျွမ်းကျင်ကျင်ကောင်းစွာသိမြင်သိရှိနေကြရမည်။ မှခင်းဖြစ်စဉ်အရ သုံးလ၊ လေးလ၊ ငါးလ၊ ခြောက်လစသည်ဖြင့် ကြာတတ်သည်။ စစ်ဆေးစီရင်မှုတစ်လျှောက်လုံး တရားစီရင်မှုတွင်ပါဝင်ပတ်သက်နေသော အမှုသည်များ၊ ရှေ့နေများ၊ သက်သေများနှင့် ကောင်းမွန်စွာဆက်ဆံတတ်ကြရသည်။ မှခင်းများမှန်မှန်နှင့်မြန်မြန်ပြီးမြောက်စေရေးအတွက် ကောင်းစွာကြံစဉ်းတောင်းတောရသည်။ အားထုတ်ရသည်။ အမှန်နှင့်အမှား၊ တရားမှန်နှင့် မတရားမှုတို့ကို ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်တတ်ကြရသည်။ ထိုသို့ သုံးသပ်နိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေစိတ်ထားရှိကြရသည်။ ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟဆိုသည့် အဂတိတရားကင်းစင်ကြရသည်။ သို့ဆိုလျှင် အမှန်တရားကို ကောင်းစွာ အဆုံးအဖြတ်ပြုနိုင်ကြပေမည်။ မိမိ၏အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှ လုပ်ငန်းသည်လည်း ကောင်းသောအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှ ဖြစ်နေပေလိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့် တရားသူကြီး၏လုပ်ငန်းတာဝန်များသည် မွန်မြတ်သည်။ ဂုဏ်ယူထိုက်သည်ဟု ဆိုရခြင်းဖြစ်သည်။

မဂ္ဂင်ရှစ်ပါး အကျင့်တရားကိုကျင့်ကြံပြီးဖြစ်နေခြင်း

တရားသူကြီးကောင်းတို့မည်သည် မဂ္ဂင်ရှစ်ပါးအကျင့်တရားကို ကျင့်ကြံပြီးနေသည်ဟု ဆိုရပါမည်။ အဘယ်ကြောင့်နည်း-

ကောင်းစွာသိမြင်မှုရှိခြင်း၊ ကောင်းစွာကြံစဉ်မှုရှိနေခြင်းတို့ကြောင့် သမ္မာဒိဋ္ဌိ၊ သမ္မာသင်္ကပ္ပတည်းဟူသော ပညာမဂ္ဂင်နှစ်ပါးကို ဖြည့်ဆည်းအားထုတ်ရာရောက်၏။ ကောင်းစွာပြောဆိုမှုရှိခြင်း၊ မကောင်းစွာပြုလုပ်မှုရှိခြင်း၊ ကောင်းစွာအသက်မွေးမှုရှိခြင်းတို့ကြောင့် သမ္မာဝါစာ၊ သမ္မာကမ္မန္တ၊ သမ္မာအာဇီဝတည်းဟူသော မဂ္ဂင်သုံးပါးကို ဖြည့်ဆည်းအားထုတ်ရာရောက်၏။

ကောင်းစွာအားထုတ်မှုရှိခြင်း၊ ကောင်းစွာအောက်မေ့မှုရှိခြင်း၊ ကောင်းစွာတည်ကြည်မှုရှိခြင်းတို့ကြောင့် သမ္မာဝါသ၊ သမ္မာသတိ၊ သမ္မာသမာဓိတည်းဟူသော သမာဓိမဂ္ဂင်သုံးပါးကို ဖြည့်ဆည်းအားထုတ်ရာရောက်၏။

ဤမဂ္ဂင်ရှစ်ပါးအကျင့်တရားလမ်းစဉ်သည် တစ်ခုတည်းသော နိဗ္ဗာန်ရောက်ကြောင်းအကျင့်တရားလမ်းဖြစ်သည်ကို ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား ဟောမိန့်ထားသည်။

မဂ္ဂင်တရားနှင့်ယှဉ်သော ဤစိတ်ထားမျိုးထားကြလျှင် တရားသူကြီးကောင်းများ ဖြစ်ကြပေမည်။ ကုသိုလ်လည်း၊ ဝမ်းလည်းလှကြမည်။ ပစ္စုပ္ပန်သံသရာ အပြစ်ကင်းသည်။ သံသရာအတွက်စိတ်ချရသည်။

ဒေါက်တာမောင်မောင်၏ရေးသားချက်

ဒေါက်တာမောင်မောင်၏ “တရားဥပဒေအထွေထွေဖွဲ့စည်းပုံ” (တတိယအကြိမ်မြောက်) စာအုပ်၏အခန်း ၁၃ “တရားသူကြီး”ခေါင်းစဉ်အောက်တွင်ပါရှိသော

ရေးသားချက်များက ဤသို့ရှိသည်-

“အဂတိတရားလေးပါးကင်း၍ သီလသမာဓိရှိလျှင် တရားသူကြီးကောင်းဖြစ်သည်။ လူသားမျှသာဖြစ်ကြ၍ အရည်အချင်းအပြည့် အလုံးစုံပြည့်စုံနိုင်မည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင် စုံနိုင်သမျှစုံလျှင်ကောင်းသည်။ ပို၍စုံအောင်မပြတ်ကြိုးစားနေရသည်။”

ဘိုးတော်မင်းတရားလက်ထက်က ထုတ်ပြန်သော အမိန့်တော်စာတမ်းတွင် ဤသို့ဖွင့်သည်-

“နိုင်ငံတော်အတွင်း စီရင်ခင်းစီရင်ဖွယ်လည်း အလွန်များပြားစွာရှိသည်။ အဂတိလေးပါးသို့လိုက်၍ မစူးမစမ်း၊ မစိမစိစီရင်လျှင် အမှုမှန်ရာမဖြစ်၊ စီရင်သူလည်း ပစ္စုပ္ပန်၊ သံသရာအပြစ်နှစ်ပါးမကင်းမလွတ်ရှိသည်။ အဂတိလေးပါးသို့လိုက်၍ မစီရင်နှင့်။”

အင်္ဂလိပ်နိုင်ငံတွင် တရားဝန်ကြီးတစ်ဦးအား တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးတို့တွင် ရှိအပ်သော အဓိကအရည်အချင်းသုံးရပ်ကိုပြောပါမေးရာ မဆိုင်းမတွပင်“ရိုးသားခြင်း၊ ရိုးသားခြင်း၊ ရိုးသားခြင်း”ဟူ၍ ပြောဖူးသည်။

ရိုးသားခြင်းဟုဆိုရာ ဆန္ဒာဂတိကင်းခြင်းကိုသာမဆို၊ ကြောက်၍ အမျက်ဒေါသထွက်၍၊ တွေဝေမိန်းမော၍ မဟုတ်မမှန်စီရင်ခြင်းဟူသမျှ ကင်းစင်ခြင်းကိုဖြည့်ဆိုခြင်းဖြစ်သည်။

မှိုင်းများမှန်မှန်နှင့် မြန်မြန်ပြီးမြောက်စေရေးအတွက် ကောင်းစွာ ကြံစည်တွေးတောရသည်။ အားထုတ်ရသည်။ အမှန်နှင့် အမှား၊ တရားမှန်နှင့် မတရားမှုတို့ကို ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်တတ်ကြရသည်။ ထိုသို့ သုံးသပ်နိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေစိတ်ထားရှိကြရသည်။ ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟ ဆိုသည့် အဂတိတရား ကင်းစင်ကြရသည်

တရားသီလျက်တရားမရှိသူသည် တရားသူကြီးကောင်းမဖြစ်၊ တရားရှိ၍ ကောင်းစွာလေ့လာစိစစ်လျှင် တရားသိနိုင်သည်။ တရားမျှတမှုကိုပြုနိုင်သည်။

စာသာတတ်၍လူမတတ် ဂါဟသတ်တတ်သည်။ လူသာတတ်၍ စာမတတ်၊ ဂါဟပြတ်တတ်သည်။

စွဲလမ်းတပ်ငြိခြင်း၊ ဖမ်းယူကိုက်စားခြင်းသည် ဂါဟမည်၏။ ဂါဟတရားသည် တရားမျှတမှု၏ ရန်သူဖြစ်သည်။

ဒေါက်တာမောင်မောင်၏ဤရေးသားချက်ကို အမြဲနှလုံးသွင်းထားအပ်သည်။

ဓမ္မသတ်၊ ပါပသတ်

မန်ကျယ်ဓမ္မသတ်တွင် ဓမ္မသတ်နှင့် ပါပသတ်ဟူ၍ တရားနှစ်ပါး ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

“မင်းကြီးလူတို့တွင်စီရင်ကြသည့်အကြောင်းနှစ်ပါးတည်း။ နှစ်ပါးဟူသည်ကား ဓမ္မသတ်၊ ပါပသတ်ဟူ၍ နှစ်ပါးရှိသည်။ ဓမ္မသတ်မှာ ရှေးရှေးသောကမ္ဘာအဆက်ဆက် မင်းကောင်း၊ မင်းလျှာတို့ကျင့်တမ်းနှင့်အညီ သမ္မာဒိဋ္ဌိ၊ သမ္မာသင်္ကပ္ပ၊ သမ္မာဝါစာ၊ သမ္မာကမ္မန္တ၊ သမ္မာအာဇီဝ၊ သမ္မာဝါယမ၊ သမ္မာသတိ၊ သမ္မာသမာဓိဟူသော မဂ္ဂင်ရှစ်ပါးကိုယှဉ်၍ စီရင်ဆုံးဖြတ်သည်ကို ဓမ္မသတ်ဆိုသည်။”

“ပါပသတ်ဟူသည်ကား ငါမင်းဖြစ်သည်၊ အစိုးရသည်တကားဟု အပိုင်အနိုင်လှယူသိမ်းဈက်ခြင်း၊ သေတန်သောသူ မသေတန်သောသူ၊ ဖြတ်တတ်သောသူ၊ မဖြတ်တတ်သောသူ၊ လျော်ကန်သောသူ၊ မလျော်ကန်သောသူနေရာမှ နိမ့်တန်သောသူ၊ နေရာမှ မနိမ့်တန်သောသူ၊ ထိုဆိုးဝါးပြီးသမျှကိုမချင့်၊ မဆင်ခြင်စီရင်လေ့လာပြုသောအရာကို“ပါပသတ်”ဟုသတည်း။

“ပါပသတ်ကိုပယ်၍ ဓမ္မသတ်နှင့်စီရင်ရာ၏။”

တရားသူကြီးမည်ထိုက်သူနှင့် မမည်ထိုက်သူ

မန်ကျယ်ဓမ္မသတ်ကျမ်းမပင် တရားသူကြီးမည်ထိုက်သူ ငါးဦးနှင့် တရားသူကြီး မမည်ထိုက်သူခုနစ်ဦးတို့ကို နှိုင်းယှဉ်ဖော်ပြထားချက် တွေ့ရသည်။

- “ မြတ်သောမင်းကြီး၊ တရားစီရင်သောသူငါးဦးတည်း။ ငါးဦးဟူသည်ကား...။
- တရားဆယ်ပါးကို စောင့်၍စီရင်သည့်တရားသူကြီးတစ်ဦး။
- ဓမ္မသတ်ထွက်နှင့်အညီ စီရင်သည့်တရားသူကြီးတစ်ဦး။
- ဓမ္မသတ်တွင် ငရဲလွတ်ရာကိုစီရင်သည့်တရားသူကြီးတစ်ဦး။
- မျက်စေ့ကန်းသောသူသည် တောင်ပေးပိုင်စွဲသူနှင့်သွား၍ ခရီးကောင်းရောက်ဘိသကဲ့သို့ စီရင်သောတရားသူကြီးတစ်ဦး။
- ချိန်ခွင်လျှာကဲ့သို့ တည့်မတ်စွာစီရင်သောတရားသူကြီးတစ်ဦး။
- ဤငါးယောက်သည်ကား တရားသူကြီးမည်ရာ၏။”
- “တရားသူကြီးမမည်ရာသူ ခုနစ်ယောက်တည်း။ ဤခုနစ်ယောက်ဟူသည်ကား-
- အမျိုးမြတ်သူကိုလိုက်၍ မနိုင်ဘဲအနိုင်ပေးခြင်းတစ်ပါး။
- ကြေးငွေ တစ်စုံ၊ အများပေး၍ရှမ်းမည့်သူကို အနိုင်စီရင်ခြင်းတစ်ပါး။
- အမျိုးသားချင်းဖြစ်သည်ဟု ရှုံးမည့်သူကိုအနိုင်စီရင်ခြင်းတစ်ပါး။
- သေဘေးမျက်စားကိုကြောက်၍ ရှုံးမည့်သူကိုအနိုင်စီရင်ခြင်းတစ်ပါး။
- ရန်သူဖြစ်သည်ဟု နိုင်အံ့သည်ကိုမသိမြင်၍ စီရင်ခြင်းလည်းတစ်ပါး။
- ဟုတ်သည် မဟုတ်သည်ကိုမသိမြင်၍ စီရင်ခြင်းလည်းတစ်ပါး။
- ဟုတ်သည် မဟုတ်သည်ကိုသိလျက်၊ လောဘနိုင်ငံသို့လိုက်၍ ရှုံးစေဟု အာဏာပေးကာ မြိုမ်းခြောက်စီရင်သည်တွင် မဟုတ်သည်ကို ပြီးစေတတ်သော တရားသူကြီးလည်းတစ်ပါး။
- ဤခုနစ်ယောက်တည်း။”
- “ဤခုနစ်ယောက်သည် ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟသို့လိုက်၍ စီရင်သည်ကို

ပြည့်ရှင်မင်း ဧကရာဇ်အမတ်သူတော်ကောင်းနှင့်တိုင်ပင်၍ တိုင်းပြည်မှန်ထုတ်အပ်၏။ စီရင်၍ပြီးရာကုန်ကျသမျှကိုလည်း ပြန်စေရာ၏။ သို့မပြည့်ရွာတိုင်းကား သာယာမည်။ မင်းစသောသူကြီးဆိုပြီးခဲ့သည့် ငါးယောက်သောသူတို့သည် ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟသို့မလိုက်မူ၍ လမ်းမောင်းနှင့်စီရင်သည်။ အမှုသည်တို့ပြစ်မှားလျှင် ဝတ္တုရင်းတွင် နှစ်ဆထက် ၎င်းအမှုသည်တို့က ပေးလျော်စေ၏”

အသိနှင့်အကျင့် ထပ်တူဖြစ်စေ

အခြားအခြားသော ဓမ္မသတ်အများအပြားတွင်လည်း တရားသူကြီးဖြစ်ထိုက်သူ၊ မဖြစ်ထိုက်သူ၊ တရားသူကြီးတို့လိုက်နာစောင့်ထိန်းရမည့်ကျင့်ဝတ်များ၊ တရားသူကြီးတစ်ဦးဖြစ်ထိုက်သည့် အင်္ဂါရပ်များကို ရေးသားထားကြသည်။ ဥပဒေပညာသင်ယူစဉ်က ဆရာများကပို့ချ၍ မှတ်သားထားခဲ့သည်။ အင်မတန်မှန်စွာမြတ်စရာကောင်းသော ပို့ချချက်များဖြစ်သည်။ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရောက်သည့်အခါတွင် မိမိကလည်း တစ်ဖန်ပို့ချမှုများ၊ ဟောကြားမှုများပြုလုပ်ရပြန်သည်။ ဓမ္မသတ်ကျမ်းလာ၍အကြောင်း အချက်တို့ကို ဥပဒေလောကသားများ၏ ရင်ထဲတွင် ကိုယ်စီကိုယ်စီသိရှိနေကြပြီးဖြစ်သည်။ ပြောနေကြသည်။ ရေးနေကြသည်။ ဖတ်နေကြသည်။ သို့သော် သိသာသိနေကြသည်။ ပြောသာပြောနေကြသည်။ ရေးသာရေးနေကြသည်။ လက်တွေ့ကျင့်ကြံဖို့ကား ခဲယဉ်းနေကြ၏။ အလှမ်းဝေးနေကြ၏။ အသိနှင့်အကျင့် တစ်ထပ်တည်းဖြစ်နေဆဲ။ သိတာတခြား ကျင့်တာတခြား ဖြစ်နေသည်။ တစ်ထပ်တည်းဖြစ်နေသည့်တိုင် တစ်သီးတခြားဖြစ်နေလျှင်ပင် ကျေနပ်ရာ ဂုဏ်ယူစရာဖြစ်ပါမည်။

ဆရာဦးဘမောင်၏ဆုံးမစကားများ

စာရေးသူသည် ၁၉၇၃ ခုနှစ်တွင် ဥပဒေဝန်ထမ်းအဖြစ် အလုပ်စတင်ဝင်ရောက်သည့်အချိန် ရန်ကုန်တိုင်း လိုင်မြို့နယ် ဥပဒေရုံးတွင် တာဝန်ချထားခံရ၏။ ထိုစဉ်က ရန်ကုန်တိုင်းဥပဒေရုံးတာဝန်ခံ ဥပဒေဝန်ထမ်းသည် ဆရာဦးဘမောင်ဖြစ်သည်။ ခရိုင်ရာဇဝတ်တရားသူကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၁၄၄ အမိန့်ကို ထုတ်ပြန်သည့်အခါ “ပုံ-ဘမောင်” ဟူ၍ အမိန့်များထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းကြောင့် “ပုံ-ဘမောင်” ဆိုကာ လူသိများခဲ့သည်။ ဥပဒေပညာတွင် ကျွမ်းကျင်၍စိတ်ထားဖြူစင်ရိုးသားမှုတို့ကြောင့် အများ၏ကြည်ညိုလေးစားမှုကို ရရှိခဲ့သူဖြစ်သည်။

ဆရာ၏ဥပစရိပ်သည် အမြဲတည်ကြည်နေ၏။ ရွှင်လန်းနေ၏။ လေးစားဖွယ်ကောင်း၏။ ကြည်ညိုဖွယ်ထိုက်၏။ လုပ်ငန်းခွင်စတင်ဝင်ရောက်သည့် ဥပဒေဝန်ထမ်းများအား မကြာမကြာဆုံးမလျှော့ဒဏ်များ ပြောကြားလေ့ရှိ၏။ ဆရာ၏ဆုံးမစကားများမှာ များပြားလှ၏။ မှတ်သားထားမိခဲ့သည်များထဲက အကျဉ်းမျှ ပြန်လည်ပြောပြချင်ပါ၏။ ဆရာက-

“ဥပဒေကိုလေးစားပါ။ လိုက်နာပါ။ ဥပဒေအပေါ်သစ္စာရှိပါ။ ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာက ဥပဒေအပေါ် သစ္စာရှိရာရောက်သည်။”

“ဥပဒေကိုဖတ်ပါ။ လေ့လာပါ။ အလုပ်ကိုကြိုးစားပါ။ ဥပဒေနှင့်အညီဖြစ်ပါစေ။ ဥပဒေကိုတန်ဖိုးထားပါ။ ဥပဒေကို မိမိကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက် အသုံးမချပါနှင့်။”

“ဥပဒေကိုအလွဲသုံးစားလုပ်ပြီး မမှန်မကန်တာ၊ မဟုတ်တာတွေမလုပ်ပါနှင့် မမှန်ကန်တာ၊ မဟုတ်တာတွေလုပ်မည်ဆိုလျှင် လက်ငင်းမှားပင် ကောင်းစွာအိမ်၍မရ။ နှစ်နှစ်မြိုက်မြိုက်အိပ်မပျော်၊ ပူပန်မှုတွေဖြစ်နေမည်။ အမြဲတစေထိတ်လန့်နေမည်။ လူကြားသူကြားထဲတွင် ရဲရဲဝံ့မရှိ၊ ညှိုးငယ်နေတတ်သည်။ သိမ်ငယ်နေတတ်သည်။ ပစ္စုပ္ပန်၊ သံသရာနှစ်ဖြာစလုံးတွင် ကောင်းကျိုးမပေးတတ်၊ ဆင်းရဲတတ်သည်။

“မိမိကိုယ်ကိုသန်ရှင်းအောင်နေပါ။ အမြဲလိပ်ပြာသန်နေပါစေ။ မိမိအိမ်ကိုလည်း သန်ရှင်းနေပါစေ။ သန်ရှင်းသောအိမ် ဖြစ်နေပါစေ။ အမှိုက်သရိုက်မကောင်းဆိုးပါးတွေ အဝင်မခံမိပါစေနှင့်။ ဝင်လာမည်ဆိုရင် အပူအပင်များနှင့်ကြုံတွေ့ရတတ်သည်။ အိမ်တွင်းရေး အဆင်မပြေမှုတွေ ဖြစ်တတ်သည်။ ရောဂါဘယ ထူပြောတတ်သည်။ ငွေကုန်ကြေးကျများတတ်သည်။ မသန်ရှင်းသောငွေ ၁၀၀ ကျပ်ဝင်လာပါက ဝမ်းမသာပါနှင့်။ လက်မခံပါနှင့်။ အိမ်တွင် စုဆောင်းထားပြီးဖြစ်သော ငွေ ၂၀၀ ကျပ်ကို ပြန်လည်ခေါ်ထုတ်သွားတတ်သည်။ သတိထားပါ။ ဆင်ခြင်ပါ။

ဤသည်မှာ ဆရာ၏သွန်သင်ဆုံးမပေးခဲ့သည့် ဥပဒေစကားများဖြစ်သည်။ ရင်ထဲမှာအမြဲစွဲနေပါသည်။ မေ့ပျောက်၍မရချေ။

ဆရာသည် အပြောနှင့်အလုပ်ညီ၏။ အသိနှင့်အကျင့်ထပ်တူကြ၏။ ဆရာ၏ ဥပဒေစိတ်ထားသည် လွန်စွာမွန်မြတ်လှပေ၏။ ဂုဏ်ယူမဆုံးဖြစ်ရ၏။

ဆရာသည် အသက် ၉၂ နှစ်အရွယ်တွင်ကွယ်လွန်သွားခဲ့၏။ ထိုထိုသောအချိန်က ရန်ကုန်ကဲ့သို့သောခရိုင်ရာဇဝတ် တရားသူကြီးတစ်ဦးအနေဖြင့် တာဝန်များဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် မည်သို့သောဩဇာအာဏာများ မည်သို့သောလုပ်ပိုင်ခွင့်များ ရှိခဲ့သည်ကို အထူးပြောစရာလိုမည်မထင်ပါ။ တရားစီရင်ရေးအာဏာရှိသလို အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာကလည်း ရှိသည်။ သို့ရာတွင် ဆရာတွင်ကား ပစ္စည်းဥစ္စာကြွယ်ဝချမ်းသာမှု မရှိခဲ့။ ဆရာမကွယ်လွန်မှီ တစ်နှစ်ခန့်အလိုတွင် ဆရာအားနောက်ဆုံးသွားရောက် ဂါရဝပြုခဲ့၏။ ဆရာသည် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သွားသော်လည်း အိုဆိုးခြင်းမရှိ။ မလွန်ဆန်နိုင်သော ဇရာ၏ဖိစီးမှုဒဏ်ခံရသော်လည်း ဆရာ၏မျက်နှာသည် ယခင်ကကဲ့သို့သန်ရှင်းနေ၏။ ကြည်လင်နေ၏။ တောက်ပနေ၏။ ဆရာအသံကမာနေသည်။ ဆရာထံက ဆုံးမစကားများကို ထပ်မံနာယူခွင့်ရ၏။

ဆရာသည် ပစ္စည်းဥစ္စာကြွယ်ဝချမ်းသာခြင်းမရှိသော်လည်း အကျင့်သိက္ခာ၊ သီလ၊ သမာဓိ၊ ဉာဏ်ပညာတွေကောင်းမှု ကုသိုလ်တွေအမြောက်အမြားကြွယ်ဝချမ်းသာခဲ့၏။ ဆရာသည် ပစ္စည်းဥစ္စာ၊ စည်းစိမ်တွေချိန်မထားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ကောင်းမှုကုသိုလ်အမှုတွေ၊ အဆုံးအမတွေ၊ ပညာတွေ ချန်ထားခဲ့နိုင်၏။ သူနှင့် တစ်ပါးတည်း ကောင်းမှုကုသိုလ်တွေ အမြောက်အမြား သယ်ဆောင်သွားနိုင်ခဲ့၏။ လူသာသေသည် နာမည်မသေဆိုသောဆိုရိုးစကားအတိုင်း ဆရာ၏နာမည်ဂုဏ်သတင်းသည်ကား ဘယ်တော့မှမသေ ပွဲကြားလျက်ရှိနေပေတော့၏။

ဆရာကဲ့သို့အသိနှင့်အကျင့်ထပ်တူရှိနေခဲ့သည့် ဆရာတွေ၊ ထပ်တူရှိနေကြသည့် ဆရာတွေအများကြီးရှိနေကြမည်ကို ယုံကြည်သည်။ မိမိထက်တစ်ရာက တစ်မန်က အသက်အရွယ်ကြီးသော ထိုထိုသောပုဂ္ဂိုလ်များအား အစဉ်အမြဲဂါရဝပြုနေမိသည်။ အသက်အရွယ်တူညီကြသော ထိုထိုသောပုဂ္ဂိုလ်များကို အမြဲလေးစားနေမိသည်။ အသက်အရွယ်ငယ်ရွယ်ကြသော ထိုထိုသော ပုဂ္ဂိုလ်များကို ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာ လိုက်လိုက်လှဲလှဲသာဓုခေါ်ဆိုနေမိသည်။ တရားသူကြီးကောင်းတွေ တိုး၍ တိုး၍ ဝေါ်ထွက်လာကြပါစေ။

နိဂုံးချုပ်ရလျှင် တရားသူကြီးကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့ လိုအပ်သည့် အဓိက အရည်အချင်းသုံးရပ်ကို ပြောပါဟုမေးလာလျှင် မိမိကတော့မဆိုင်းမတွပင် “ဥပဒေစိတ်ထားရှိခြင်း”၊ “ဥပဒေစိတ်ထားရှိခြင်း”၊ “ဥပဒေစိတ်ထားရှိခြင်း” ဟူ၍ ဖြေဆိုမိမှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပေတော့သည်။

ဒေသနှင့်ကိုက်ညီပြီး ကုန်ကျစရိတ်နည်းပါးစွာ ပြုလုပ်ထားသည့် မူလတန်းကျောင်းကစားကွင်း

ဖြိုးဝေ(ဆင်တံဝ)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ် လက်သစ်ကျေးရွာရှိ အမှတ်(၇) အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း၌ ဆိုင်ကယ်နှင့် ကားတာယာအဟောင်းများကို အသုံးပြုကာ KG ကစားကွင်းတစ်ခုကို ဖန်တီးထားသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဆေးရောင်စုံဖြင့် အလှဆင်ထားသည့် အဆိုပါ ကစားကွင်းကို ပြုလုပ်ရာတွင် အင်တာနက်လူမှုကွန်ရက်မှ တွေ့ရသည့်ပုံကို နမူနာယူကာ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီအောင် ဆောင်ရွက်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တန်ဖိုးအားဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်နည်းပါးသော်လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကျန်းမာရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုသည့်အတွက် ကလေးကစားကွင်းကို စီစဉ်ပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက ပြောပြသည်။

ဆိုင်ကယ်တာယာများကို ကြိုးများဖြင့် ချိတ်ဆက်ချည့်နှောင်ထားပြီး အမြင့် ရောက်အောင် ခိုတက်နိုင်ရန် တွဲစပ်တစ်ခုအဖြစ် စီစဉ်ပြုလုပ်ထားပြီး ကားတာယာများကိုမူ လိုက်ခေါင်းတစ်ခုသဖွယ် ဖန်တီး၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပျော်ရွှင်စွာ ဝင်ထွက်ကစားနိုင်ရန် စီစဉ်ထားသည်။ ထို့အပြင် ကစားကွင်းထဲတွင် သစ်တုံးများကို ဆေးရောင်စုံဖြင့်မြှုပ်နှံ၍ အနိမ့်အမြင့်သို့ တက်ရောက်ကစားနိုင်ရန်အတွက် လည်း ပြုလုပ်ပေးထားသည်။

“ဒီကစားကွင်းလေးထဲမှာ ကစားခဲ့သလို အမြင့်ကို တွဲစပ်တက်ရတာဆိုတော့ ကလေးတွေကြီးလာရင် အမြင့်ကို မကြောက်တော့ဘူး၊ ပြီးတော့ ဆိုင်ကယ်တာယာတွေနဲ့ လုပ်ထားတဲ့ တွဲတက်ရတဲ့စင်က လှုပ်အောင် လုပ်ထားတယ်။ ကလေးတွေကို လှုပ်လှုပ်ရှားရှားလေးနဲ့ ရသတစ်မျိုး၊ ခံစားရအောင် လုပ်ပေးထားတာပါ။ နောက်ပြီး ကလေးတွေက ကစားနည်းကိုပဲ မဟုတ်ဘဲနဲ့ အခက်အခဲလေးတွေ တစ်ဆင့်ချင်း တစ်ဆင့်ချင်း ကျော်လွှားချင်တဲ့ စိတ်ဓာတ်လေးတွေ ဖြစ်လာအောင် ရည်ရွယ်ပြီး တော့ သစ်တုံးတွေကို လှေခါးထစ်တွေလို အနိမ့်မှ တဖြည်းဖြည်း အမြင့်အထိ လုပ်ဖြစ်ခဲ့တာပါ” ဟု ဆရာမကြီးက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

အဆိုပါ ကစားကွင်းလေးကို ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက ဦးစီး၍ ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်ကော်မတီနှင့်အတူ ကျောင်းသားမိဘများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ရောင်စုံသုတ်ထားတဲ့ဆေးဖိုး လေးသောင်းကျော်နဲ့ ကြိုးဖိုးတစ်သောင်းကျော် ကုန်ကျပါတယ်။ အောက်ခြေမှာလည်း ကလေးတွေ အန္တရာယ်ကင်းအောင် သဲတွေ ထူထူခင်းရပါတယ်။ ကုန်ကျငွေ နှစ်သိန်းကျော်လောက် ကုန်ကျ



ပါတယ်” ဟု ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်တစ်ဦးက ဆိုသည်။ ကစားကွင်းတွင် လက်ရှိအချိန်၌ KG ကလေးငယ်များသာမက ဒုတိယတန်း ကလေးငယ်များအထိ ဆော့ကစားခွင့်ပေးထားပြီး ကစားနေစဉ်အတွင်း ကလေးများ အန္တရာယ်ကင်းစေရန် အနီးအနားတွင် ကြီးကြပ်ဆရာမတစ်ဦးကိုလည်း အမြဲထားရှိကာ စောင့်ကြည့်စေကြောင်း အဆိုပါ ကလေးကစားကွင်းတွင် လျှောစင်တစ်ခုကို ထပ်မံပြုလုပ်ပေးသွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယခု ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်မှစ၍ သူငယ်တန်း (KG)

သင်ကြားမှုတွင် စာသင်ခြင်းဦးစားပေးသည့်အစား ကလေးငယ်များ ကျောင်းနေပျော်၍ ပတ်ဝန်းကျင်လေ့လာလိုစိတ်ရှိစေရန် အများနှင့် လိုက်လျောညီထွေနေတတ်စေရန်တို့ကို ပုံစံပြောင်းလဲကာ သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး သင်ကြားမှုပုံစံသစ်အတွက် နိုင်ငံတော်မှ ထောက်ပံ့မှုများ ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိသလို စာသင်ကျောင်းများ အနေဖြင့်လည်း ကလေးငယ်များအတွက် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာသော ကစားကွင်းမျိုးကို မိမိတို့ကျောင်းအစီအစဉ်မျိုးဖြင့် ပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြင့် KG ပညာရေးပုံစံသစ်ကို ဝိုင်းရံ အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ။

မူးယစ်ဆေးဝါးသယ်ဆောင်မှုများ ဖမ်းဆီးနိုင်ရေးအတွက် ခရီးသည်တင်နှင့် ကုန်တင်ယာဉ်များကို ရှောင်တခင်စစ်ဆေးရှာဖွေ

ပုလဲ ဇူလိုင် ၁၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပုလဲမြို့နယ် အလယ်ဘုံကျေးရွာအထွက် ပုလဲ-ဂန့်ဂေါ ကားလမ်းပေါ်၌ တမူး၊ ကလေးနှင့် ဂန့်ဂေါမြို့နယ်များမှ ထွက်ခွာလာသော ခရီးသည်တင် မော်တော်ကားများနှင့် ကုန်တင်မော်တော်ယာဉ်များတွင် မူးယစ်

ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ သယ်ဆောင်မှုရှိ/ မရှိ နှင့် ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ပုလဲမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးတင်ထွင်၏ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် ပုလဲမြို့မရဲစခန်းမှ ရဲအုပ်ခင်မောင်ဇော်ဦးစီးသည့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇူလိုင် ၁၄ ရက် ညနေပိုင်းက ရှောင်

တခင်စစ်ဆေးရှာဖွေမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တမူး၊ ကလေး၊ ဂန့်ဂေါမြို့နယ်များမှ ထွက်ခွာလာသော ခရီးသည်တင်နှင့် ကုန်တင်မော်တော်ယာဉ်များမှာ ပုလဲ-ဂန့်ဂေါကားလမ်းမှတစ်ဆင့် မုံရွာ၊ မန္တလေးနှင့် ပခုက္ကူမြို့ကြီးများကို ဖြတ်သန်းသွား

လာလျက်ရှိသောကြောင့် ယာဉ်ပေါ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ သယ်ဆောင်မှု ရှိ/မရှိနှင့် ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ရေးအတွက် ရှောင်တခင် စစ်ဆေးရှာဖွေမှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်ဆေးရှာဖွေသည့်နေရာကို သတ်သတ်မှတ်မှတ်မထားရှိဘဲ ပုလဲမြို့နယ်ဧရိယာအတွင်းရှိ ပုလဲ-ဂန့်ဂေါ ကားလမ်းမတစ်လျှောက်တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပုလဲမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ရဲအုပ်ခင်မောင်ဇော်က ပြောသည်။

ထိုသို့ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု မရှိသေးသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်ဖြစ်သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေကြောင်းနှင့် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့်လည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် ပညာပေးစည်းရုံးဟောပြောဆွေးနွေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပုလဲမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သိရသည်။ မင်းခန့်စိုး (ဇေယျာမြေ)



ကျေးရွာမြေငှားဂရန်(မြေငှားစာချုပ်)များ ပေးအပ်

ကျိုက်ထို ဇူလိုင် ၁၉
ကျိုက်ထိုမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ ကျေးရွာမြေငှားအုပ်စု သံတံတားကျေးရွာနေ ပြည်သူများအား ကျေးရွာမြေငှားဂရန် (မြေငှားစာချုပ်)များ ထုတ်ပေးရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးနောက် မြေငှားဂရန်ပေးအပ်ပွဲကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မြေငှားဂရန်ပေးအပ်ပွဲတွင် မွန်ပြည်နယ် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေး၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏကျော်က မွန်ပြည်နယ်အတွင်း တစ်မြို့နယ်လျှင် ကျေးရွာတစ်ခုစီတွင် မြေငှားဂရန်ချပေးရန် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက ညွှန်ကြားမှုကြောင့် မြေငှားဂရန်ချထားပေးရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူပေးအပ်ခြင်းနှင့်အညီ ကျေးရွာမြေငှားဂရန်များ ချထားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သထုံခရိုင်အတွင်း မြို့နယ်လေးခုရှိရာ ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ကျေးရွာအုပ်စု သံတံတားကျေးရွာနေ ပြည်သူ ၃၈ ဦးအတွက် မြေငှားဂရန်များကို ပထမဆုံးပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။

သထုံခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဇောတေအောင်ကလည်း ရက် ၁၀၀ စီမံချက် ကာလအတွင်း ပြည်သူအကျိုးပြုလုပ်ငန်းအဖြစ် ပြုပေး၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ တစ်မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာတစ်ရွာစီကို မြေငှားဂရန်များ ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိနေထိုင်သည့်မြေယာများပေါ်တွင် ခိုင်မာစွာနေထိုင်နိုင်ရန်အတွက် မြေငှားဂရန်များကို ချထားပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သံတံတားကျေးရွာတွင် လူနေအိမ်ခြေ (၄၄) အိမ်၌ အိမ်ထောင်စု ၄၈ စုနေထိုင်လျက်ရှိပြီး လျှောက်ထားသူ ၄၄ ဦးအနက် ပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်းမှမရှိသည့် လျှောက်လွှာ လေးခု၊ မြေယာအငြင်းပွားသည့် နေအိမ်နှစ်အိမ်ရှိသည့်အတွက် ပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်း စီစစ်ပြီး ချပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်းရှင်းလင်းပြောကြားကာ မြေငှားဂရန်ရရှိသူ ၃၈ ဦးအား ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြေငှားဂရန်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

ဝင်းမောင်(ကျိုက်ထို)

ကျေးရွာသုံးရွာအတွက် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၉၀၀ ပေးအပ်

ကလေး ဇူလိုင် ၁၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ်အတွင်းမှ ကျေးရွာသုံးရွာတွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း

ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကို ကလေးမြို့ရှိ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ရုံး၌ ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ပြုလုပ်သည်။

ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲတွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့က မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ လွှဲပြောင်းပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ပြင်သာ၊ စည်သာနှင့် သာယာကုန်းကျေးရွာများအတွက် တစ်ရွာလျှင် ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ စီဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် သိန်း ၉၀၀ ကို ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့က ကျေးရွာကိုယ်စားလှယ်များထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

ချင်းတွင်းသား



အကောင်းဆုံးဘောလုံးသမားဆု စီရော်နယ်ဒိုရနိုင်

အကောင်းဆုံးဘောလုံးသမားဆု တစ်ခုဖြစ်တဲ့ Ballon d'Or ဆုကို စီရော်နယ်ဒို ဆွတ်ခူးလိမ့်မယ်လို့ ဘာစီလိုနာတိုက်စစ်မှူး နေမာက ပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒိုဟာ ချန်ပီယံလိဂ်ဆုဖလားနဲ့ ဥရောပဆုဖလားတို့ကို ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် မက်ဆီထက် စီရော်နယ်ဒိုဟာ အကောင်းဆုံးဘောလုံးသမားဆုဆွတ်ခူးနိုင်မယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒိုဟာ ရိုးရိုးမက်ဒရစ်နဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ဆုဖလားကို ဆွတ်ခူးခဲ့တဲ့ အပြင် မကြာသေးမီက ပေါ်တူဂီအသင်းနဲ့အတူ ဥရောပဆုဖလားတစ်လုံးဖြစ်တဲ့ ယူရိုဖလားကိုပါ ဆွတ်ခူးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒိုဟာ ဒီဆုကို ဆွတ်ခူးခဲ့မယ်ဆိုရင် လေးကြိမ်မြောက်ဆွတ်ခူးခြင်းဖြစ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒိုနဲ့ မက်ဆီတို့ဟာ ဒီဆုအတွက် အပြိုင်လှကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ ဒီဆုအတွက် ယှဉ်ပြိုင်မှုဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ရုစီနစ်ဆက်တိုက်ဖြစ်ခဲ့တာပါ။ နေမာကတော့ ဒီဆုကိုလာမယ့်နှစ်မှာ မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒိုဟာ ဒီဆုကို ၂၀၀၈၊ ၂၀၁၃၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွေမှာ ဆွတ်ခူးခဲ့ပါတယ်။ မက်ဆီကတော့ ၂၀၀၉၊ ၂၀၁၀၊ ၂၀၁၁၊ ၂၀၁၂ နဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွေက ဆွတ်ခူးခဲ့ပါတယ်။



အဲဗာတန်က အလိုရှိနေတဲ့ လက်စတာဂိုးသမား

အဲဗာတန်အသင်းက လက်စတာဂိုးသမား ကက်စပီရိုမိုက်ကယ်ကို ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေပါတယ်။ သို့သော်လည်း ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံ လက်စတာက ပေါင်သန်း ၂၀ အထိ တိုးတောင်းနေပါတယ်။ လက်စတာအသင်းအနေနဲ့ ဖလားရဖို့ကြိုးစားနေမှုတစ်ခုပါ။ လက်စတာက အန်နီဂိုလိုကန်တီးကို ချယ်လီဆီးကို ပေါင်သန်း ၃၀ နဲ့မရောင်းမီ နန်ပီးမန်ဒီကို စာချုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဂိုးသမား ရှုမိုက်ကယ်ကို စိတ်ဝင်စားနေစဉ်မှာပဲ အဲဗာတန်က အားကစားသမားနှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ မန်ဒီနဲ့ ဇီလာကို စာချုပ်ခဲ့တာပါ။ လက်စတာအသင်းအနေနဲ့ အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်ရှိ ရှုမိုက်ကယ်ကို စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့ ပြင်ဆင်နေတာပါ။ သို့သော်လည်း နည်းပြ ရော်နီဟူးလ်မန်းလက်ထက်မှာ အဲဗာတန်က ခေါ်ယူဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံ လက်စတာက ရှုမိုက်ကယ်ကို နှစ်ရှည်စာချုပ်နဲ့ ချုပ်ဆိုဖို့ စောင့်မျှော်နေတာပါ။ သို့သော်လည်း အဲဗာတန်ကလည်း ကြေးအများဆုံးပေးပြီး ခေါ်ယူသွားနိုင်တာပါ။ ရှုမိုက်ကယ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက လက်စတာအသင်းရဲ့ သေချာပေါက်ဂိုးတွေကို ကာကွယ်ပေးနိုင်ခဲ့လို့ လက်စတာအနေနဲ့ ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဂိုးသမားရှုမိုက်ကယ်ဟာ ကာကွယ်မှုအားကောင်းတဲ့ ဂိုးသမားတစ်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ ပြိုင်ဘက်အသင်းရဲ့တိုက်စစ်မှူးတွေရဲ့ အပိုင်ကန်သွင်းမှုတွေကို ကာကွယ်နိုင်တဲ့ ဂိုးသမားကောင်းတစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။



ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။



ဒိုင်နမိုဇာဂရက်တို့ နောက်တစ်ဆင့်တက်မယ့် ချန်ပီယံလိဂ် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ချန်ပီယံလိဂ် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွေကို ဇူလိုင် ၂၁ ရက်မှာ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်မှာ ဒိုင်နမိုဇာဂရက်၊ အက်စ်တာနာ၊ ဆဲလ်တစ် စတဲ့အသင်းကြီးတွေအတွက် ရလဒ်ကောင်း ဆောင်ကြဉ်းနိုင်ပါမလား၊ စောင့်ကြည့်ရမှာဖြစ်သလို အသင်းငယ်တွေရဲ့အားထည့်ရန်ထူထောင်လည်း ဘယ်လောက်အထိ အောင်မြင်မှုတွေရရှိနိုင်မလဲကြည့်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒိုင်နမိုဇာဂရက်နှင့် ဗာဒါ
ခရိုအေးရှားလိဂ်ကလပ်အသင်းဖြစ်တဲ့ ဒိုင်နမိုဇာဂရက်တို့က ပြည်တွင်းလိဂ်မှာတော့ ထိပ်တန်းအဆင့်ရှိတဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ပြည်တွင်း ခရိုအေးရှားလိဂ်မှာ ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့ပြီး ခြေစွမ်းကောင်းမွန်တဲ့ အတွက် ပြိုင်ဘက်တိုင်းကို အနိုင်ယူစွမ်းရှိပါတယ်။ ဗာဒါတို့ကလည်း မက်ဆီဒိုးနီးယားလိဂ်မှာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့တာမို့ ခြေစွမ်းကလျော့တွက်လို့ မရပါဘူး။ ဗာဒါနဲ့ ဒိုင်နမိုဇာဂရက်တို့ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ပွဲမှာ ဒိုင်နမိုဇာဂရက်တို့က နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာတော့ အိမ်ကွင်းလည်းဖြစ်တဲ့ ဒိုင်နမိုဇာဂရက်တို့ပဲ အနိုင်ရသွားပါလိမ့်မယ်။

အက်စ်တာနာနှင့် ဇယ်ဂီရစ်
ပထမအကျော့ပွဲမှာ ဂိုးမရှိသရေပွဲဖြစ်ခဲ့တာမို့ ဒီပွဲမှာတော့ အဆုံးအဖြတ်ပေးမယ့် ခြေစွမ်းကို အပြိုင်ပြိုင်ကြ တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကာဇက်စွတန်လိဂ်ကလပ်ဖြစ်တဲ့ အက်စ်တာနာတို့က ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ပြည်တွင်းလိဂ်မှာ ရှုံးပွဲနှစ်ပွဲသာရှိခဲ့ပြီး ခြေစွမ်းကောင်းပြသနိုင်ခဲ့တဲ့ ချန်ပီယံအသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဇယ်ဂီရစ်တို့ကလည်း လစ်သူယေးနီးယားလိဂ်မှာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က တိုက်စစ်အားကောင်းကောင်းနဲ့ ဂိုးပေါင်း ၁၀၄ ဂိုး သွင်းကာ ပိုလ်စွဲထားတဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ အခုပွဲမှာ အက်စ်တာနာတို့က နိုင်ပွဲရအောင် ဖော်ဆောင်မှာဖြစ်ပြီး နောက်တစ်ဆင့်တက်ရေး ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။

နော်ကိုပင်နှင့် ရိုဆင်ဘော့
ပထမအကျော့မှာ ရိုဆင်ဘော့တို့က သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရထားပါတယ်။ ဆွီဒင်လိဂ်ကလပ် နော်ကိုပင်တို့က ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ပြည်တွင်းလိဂ်မှာ ပိုလ်စွဲခဲ့တဲ့ အသင်းဖြစ်ပြီး ရိုဆင်ဘော့တို့ကလည်း နော်ဝေလိဂ်မှာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့တဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်စစ်အားကောင်းပြီး ဂိုးသွင်းသေချာတဲ့ တိုက်စစ်မှူးတွေ ပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ ရိုဆင်ဘော့ကို နော်ကိုပင်တို့ အိမ်ကွင်း ဆိုပေမယ့် အနိုင်ယူဖို့မလွယ်ပါဘူး။ ရိုဆင်ဘော့တို့က နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ ပွဲနှစ်ပွဲရလဒ်ကိုကြည့်ရင် ဆာဘရာအသင်းကို ငါးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့နိုင်ပြီး နော်ကိုပင်လည်း သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရထားခဲ့တာမို့ အခုပွဲမှာ နော်ကိုပင်ကွင်းမှာ ဆိုပေမယ့် ရိုဆင်ဘော့တို့ပဲ အနိုင်ရလဒ်ကို သိမ်းပိုက်ပြီး နောက်တစ်ဆင့်တက်ရေး သေချာအောင် စွမ်းဆောင်ပါလိမ့်မယ်။ ။

မိုးမြင့်လင်းလက်

စပါးက ပစ်မှတ်ထားနေတဲ့ မာဆေးတိုက်စစ်မှူး ကိုဒိုး

မာဆေးကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဂျော့ကိုဗင်အင်နီကိုဒိုးကို ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အများစုက အလိုရှိနေတာပါ။ အာဆင်နယ်၊ မန်ယူနဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတွေက မာဆေးတောင်ပံ တိုက်စစ်မှူး ကိုဒိုးကို အလိုရှိနေတာပါ။ ဒီအထဲမှာ စပါးလည်း ပါဝင်ပါတယ်။ စပါးအသင်းက ကိုဒိုးကို ပေါင် ၁၁ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူဖို့ ဆွေးနွေးနေပြီလို့ သိရပါတယ်။ ကိုဒိုးဟာ လျင်မြန်မှု၊ ကျွမ်းကျင်မှုအားကောင်းတဲ့ တောင်ပံတိုက်စစ်မှူးတစ်ဦးလို့ ဆိုကြပါတယ်။ သူ့ကိုခေါ်ယူဖို့ အာဆင်နယ်၊ ဝက်စ်ဟမ်းနဲ့ မန်ချက်စတာကလပ်နှစ်ခုစလုံးက ခေါ်ယူဖို့ ပြင်ဆင်နေတာပါ။ အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ ပြင်သစ်နိုင်ငံသား ကိုဒိုးဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက ငါးဂိုးသွင်းယူပေးထားတာပါ။ စပါးအသင်းအနေနဲ့ နယူးကာဆယ်ကွင်းလယ်ကစားသမား စီနာဒွန်းကိုလည်း ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေပါတယ်။ စပါးအသင်းရဲ့ လိုအပ်နေတဲ့ တိုက်စစ်အတွက် ကိုဒိုးကို အားဖြည့်လာနိုင်ပါတယ်။ ကျွမ်းကျင်မှု၊ လျင်မြန်မှုအားကောင်းတဲ့ လူငယ်ကစားသမား ကိုဒိုးကို အရခေါ်ယူဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ အရည်အချင်းပြည့်ဝတဲ့ တိုက်စစ်မှူးဖြစ်လို့ စပါးအတွက် အကောင်းဆုံးဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။



ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

မိုးသောက်ပန်းအဆင့်မြင့်မြေကြေး (၁၉၉၄-ခုနှစ်တွင်တည်ထောင်သည်) ... နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ (၃:၀၀)နာရီအထိ ... (1) Junction စတုရန်း Ph-01-571545, 09-5126882, 09-43122883

အောင်ပြည့်စုံ အိမ်ခြေသုံး၊ အိမ်ရှေ့လမ်း၊ ဖြူဖြူ / နယ်ထုံးများအတွက် ... Box ကား ပျိုးစုံဖြင့် ... 09-250095114, 09-421041338, 09-73224763

မြေကွက်ရောင်းဝယ်ရေး ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်းရှိ မြေကွက်များ ... SEVEN ဝံ နံ့ထက်ထွက်ရုံထိ ... 09-33 333 511, 09-33 333 514, 09-33 333 644

ထိတွေ့ရန်မလိုပဲ စတုရန်းပိုင်းအတွင်း အဝေးမှ အဖျားတိုင်းနိုင်သော THERMOFOCUS® သာမိုမီတာ ... အဖျားတိုင်းရာတွင် ကူးစက်ရောဂါများမှ ကင်းဝေးနိုင်ပါပြီ။ ... 09 977 300 300, 09 977 400 400

ပထမဦးဆုံး မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည် ... Since 2001 နေရာတိုင်းဆောင်ထား ... Rain Flower ... 3 Years

ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုသူများအတွက် အောင်ကောင်းစွဲ 2016-2017 အထွေထွေသီစရာ မှတ်စရာ မဟုတ်သမျှတရ ... ၁၁မအကြိမ်ထပ်မံဖြည့်စွက်သည် ... မဟာသွဲ့ရတနာဦး

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၂၁၂/၈၁၉၁၇ Yamaha M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... နှစ်ပတ်လည်အထောက်အထားများဖြင့် ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၄၀၀/၈၄၅၇၇ ADixin 125 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၈၅၀/၉၅၀ SANG DA Truck(SD-01) P/U(4x2) LHD ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

အမှတ်-၆၄၊ တတိယထပ်နှင့် စတုတ္ထထပ်၊ (၂၄)လမ်း၊ ၇ ရပ်ကွက်၊ လသာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဟု ခေါ်တွင်သော တိုက်ခန်းများနှင့် ပတ်သက်သူများနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာချက် ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရွှေဘို)၊ ရွှေဘိုမြို့

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 7H/8520 ၏ ဖောင်းကြွပေါက်ပြား ပျောက်ဆုံး ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၉၄/၅၁၈၄ ၏ ဖောင်းကြွပေါက်ပြား ပျောက်ဆုံး ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၂၁၂/၄၉၅၂၅ Luojia 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၈/၆၁၁၁ Toyota Dyna Bu 61 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၉၀၀/၂၅၁၅ Hianbo 125 MC ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၅၀၀/၂၅၁၅ Hianbo 125 MC ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 3K/7352 Toyota Wish ZNE 10 S/W (4x2)R ယာဉ် ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 8M/3831 Ka Ba Kyaw LT(1) Ton P/U (4x2)R ယာဉ် ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

အများသိစေရန်ကြေညာချက် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီအသိအမှတ်ပြု လိုင်စင်ရ ကန်ထရိုက်တာ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၅၀၀/၂၅၁၅ HONDA CLICK 125 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၅၀၀/၂၅၁၅ Hianbo 125 MC ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၅၀၀/၂၅၁၅ Hianbo 125 MC ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 2D/7846 Toyota Alphard Micro Bus (4x2) ယာဉ် ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၄/၄၅၄၅ Honda C90 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၄၈/၄၄၄၇ ၏ ဖောင်းကြွပေါက်ပြား ပျောက်ဆုံး ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၄၈/၄၄၄၇ ၏ ဖောင်းကြွပေါက်ပြား ပျောက်ဆုံး ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

အင်္ဂလိပ်ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 4G/7954 ၏ အင်္ဂလိပ်ဖောင်းကြွပေါက်ပြား ပျောက်ဆုံး ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)

သွာနုတ္တသားသမီးအဖြစ် သတ်မှတ်ကာ အမွေပြုရာသက်ပန်စွန့်လွှတ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၄/၄၅၄၅ Honda C90 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

ယာဉ်ပုံစံအရိပ်ဖိတ်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၄/၄၅၄၅ Honda C90 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ... ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

(၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်ဂူပိမာန်၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွမ်းသူ့ပန်းခွေကိုချ၍ အလေးပြု



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉
၂၀၁၆ ခုနှစ် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အာဇာနည်ပိမာန်၌ကျင်းပရာ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်၍ ကျဆုံးလေပြီးသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်ဂူပိမာန်၌ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ၍ရတုပြုပြီး မေတ္တာပို့သ အမျှပေးဝေသည်။

ရှေးဦးစွာ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့သည် အာဇာနည်ပိမာန်နေဆောင်ခန်းမ၌ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံ နှုတ်ဆက်သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့သည် အာဇာနည်ပိမာန်ရင်ပြင်၌ နေရာယူကြပြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်ဂူပိမာန်၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွမ်းသူ့ပန်းခွေကိုချ၍ အလေးပြုကြသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံး / ထွက်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားပွဲများ ယနေ့ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉
၂၀၁၆ ရာသီ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံး / ထွက်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားပွဲ(ဒုတိယနေ့) ပွဲစဉ်များကို ဇူလိုင် ၂၀ရက် (ယနေ့) တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
ကွာတားပွဲ နှင့် ဒုတိယနေ့အဖြစ် အောင်ဆန်းကွင်း၌ မကွေးအသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ဇွဲကပင်အသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်

ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။ ယနေ့ကစားမည့် အသင်းများမှာ ရုံး / ထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် ဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်ဖူးခြင်းမရှိသေးဘဲ မကွေးနှင့် ရခိုင်အသင်းတို့သာ ၂၀၁၅ ပြိုင်ပွဲတွင် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်ခဲ့ဖူးကြောင်း သိရသည်။ မကွေးအသင်းသည် MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအကျော့တွင် ရလဒ်ကောင်းများရရှိထားသည့်
စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၂ *

နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ် တို့တွင် နေရာပိတ်စိပ်၊ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျနှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန် ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ (မိုး/လေ)